
ZADYMA 
NA STADIONIE
Nieprzyjemnym akcentem zakończył 
się sobotni mecz Zagłębia Lubin z Le-
gią Warszawa. – Ochrona potraktowa-
ła nas gazem łzawiącym, oberwało się 
nawet dzieciom – opowiadają poiryto-
wani kibice.
    » STR. 7

JAK MARSZAŁEK 
PIENIĄDZE PODZIELIŁ
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Obwodnica kontra most w Radoszycach – to tytuł 
spotu telewizyjnego, który przygotował urząd 
miejski. – Prezydent Lubina wskazuje w nim na 
nielogiczne dzielenie pieniędzy przez marszałka wo-
jewództwa dolnośląskiego – tłumaczy rzecznik wło-
darza Jacek Mamiński, jednocześnie zachęcając do 
obejrzenia tego krótkiego filmu.  » STR. 3

Przez blisko dwa miesiące była w okrop-
nych warunkach przetrzymywana na bal-

konie jednego z mieszkań w lubińskim rynku. 
Gdy wycieńczona suczka bernardyna zaczęła 
zachowywać się zbyt głośno, zainteresowali się 
nią sąsiedzi. Zaniedbane zwierzę uwolniono do-
piero w ostatni wtorek, 25 września. Sprawę ba-
da policja.
– Chyba chcieli zagłodzić tego psa na śmierć. Ci 
ludzie zamknęli psiaka na balkonie, gdy odebra-
no im dzieci. Takie katowanie mi się w głowie 

nie mieści. W pewnym momencie sami zaczęli-
śmy rzucać temu bernardynowi jedzenie na bal-
kon. Szkoda psiny – opowiada jeden z sąsiadów. 
– To jest patologia, co się tam wyprawia. Wizyty 
policji w tym mieszkaniu to norma – dodaje 
mężczyzna.
Sprawą od razu zainteresowali się przedstawi-
ciele Fundacji dla Zwierząt „Podaj łapę”. – O ca-
łej sytuacji powiadomiliśmy policję i straż pożar-
ną – mówi wiceprezes fundacji Maria Sztompke 
(na zdjęciu).

Po godz. 23 pożarnikom, przy pomocy drabiny 
mechanicznej, udało się wydostać psa z balko-
nu. – Zwierzę od dłuższego czasu było przetrzy-
mywane w tym miejscu – potwierdza dyżurny 
operacyjny lubińskiej straży pożarnej.
Teraz sprawę bada policja. – Musimy ustalić, czy 
faktycznie doszło do zaniedbania – tłumaczy 
aspirant sztabowy Jan Pociecha, rzecznik lubiń-
skiej policji.
Suczka obecnie przebywa w domu tymczasowym 
Fundacji „Podaj łapę”. – Jest bardzo wycieńczona 

i wychudzona. Na balkonie znajdował się sam 
mocz, więc najprawdopodobniej psina jadła swo-
je odchody – przyznaje jeden z pracowników fun-
dacji. – Teraz piesek czuje się lepiej. Dużo je i pije. 
Bernardynka jest bardzo bystra. Wykonuje wiele 
komend. Siada, daje łapę i szczeka na zawołanie. 
Jest bardzo przyjazna – dodaje.
Teraz suczka czeka na kogoś, kto zechce poprawić 
jej los. Osoby zainteresowane adopcją powinny 
skontaktować się z fundacją pod numerem 514 
694 975 lub 536 247 914. MARCELINA FALKIEWICZ
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LUBIN 
PRZEKAZAŁ MILION
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Burmistrz Andrzej Holdenmajer najpierw odebrał 
czek, a już następnego dnia pieniądze wpłynęły na 

konto gminy – prezydent Lubina przekazał Ścinawie 
1 mln zł na usunięcie zniszczeń 

powstałych podczas powodzi w 2010 roku. 
» STR. 17
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Według przedstawi-
cieli związków, za-
rząd szpitala nasta-

wił się na duże zyski, co jest 
głównym powodem bra-
ku porozumienia pomiędzy 
stronami mediacji. – A praw-
da jest taka, że na szpitalu nie 
da się dorobić. Przecież tutaj 
nie da się zaplanować jakich-
kolwiek wydatków. Nikt nie 
planuje choroby, operacji czy 
zabiegów – wylicza Szałaj. 

Jak przyznaje szefowa 
ZPOZiPS, związkowcy li-
czą się z tym, że wszelkie 
akcje protestacyjne mają 
niekorzystny wpływ na 
wizerunek szpitala. – Jed-
nak nie pozwolimy na to, 
by traktowano nas jak ta-
nią siłę roboczą. Nie ocze-
kujemy podwyżek, tylko 
zachowania pensji i przy-
wilejów, z których ko-

rzystaliśmy dotychczas – 
podkreśla. 

Wszystko przez nowy 
regulamin, który pod ko-
niec ubiegłego roku zało-
dze szpitala zapropono-
wał pracodawca. 

– Wynik rozmów po-
kazuje tylko, że w tej kwe-
stii nie doszliśmy do po-

rozumienia – komentu-
je prezes RCZ Rafał Ko-
ronkiewicz. – Związkow-
cy twierdzą, że wdrożyli-
śmy nieprawidłowy regu-
lamin. Według nas jest jak 
najbardziej prawidłowy – 
tłumaczy szef placówki. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Pracę w PPP może zna-
leźć młodzież w wieku 
od 15 do 25 lat. – To wła-
śnie z myślą o młodych lu-
dziach, którzy uczą się lub 
studiują i nie mają jeszcze 
wykształcenia, otwieramy 
kolejny w regionie Punkt 
Pośrednictwa Pracy – mó-
wi Celina Witkowska, za-
stępca komendanta woje-
wódzkiego Ochotniczego 
Hufca Pracy we Wrocła-
wiu. Ale do punktu zgła-
szać mogą się też praco-
dawcy, którzy dorywczo 
lub na stałe chcieliby za-
trudnić młodych ludzi. 

Jeszcze przed oficjal-
nym otwarciem, jak zdra-
dza Ewa Górniak, która 
w lubińskim punkcie pra-
cuje jako pośrednik pracy, 
napłynęły pierwsze ofer-
ty. W tym do roznoszenia 
ulotek czy pracy w pizze-
rii. – To jest pierwszy taki 
punkt w naszym mieście, 
ale wiemy, że zapotrzebo-

wanie jest duże. Już zgło-
sił się pierwszy młody lubi-
nianin, który szuka pracy. 
Bo nasze oferty to nie tylko 

praca na stałe, ale też możli-
wość dorobienia sobie po lek-
cjach czy pomiędzy zajęcia-
mi – wyjaśnia. 

Punkt nawiązał współ-
pracę z lubińskim urzędem 
pracy. – Nasz urząd najczę-
ściej dysponuje ofertami dla 

osób wykształconych, 
którzy zakończyli już edu-
kację. Dlatego tak ważne 
jest utworzenie punktu 
z ofertami dla młodzieży. 
Na pewno będziemy wy-
mieniać się ofertami, tym 
bardziej, że z naszych ob-
serwacji wynika, że pra-
ca staje się modna wśród 
młodych – przyznaje 
Wioletta Jagielska, szefo-
wa Powiatowego Urzędu 
Pracy w Lubinie. 

Lubiński PPP jest dzie-
wiątym punktem w na-
szym regionie i 98. w Pol-
sce. Pieniądze na ich 
utworzenie OHP pozyskał 
z Unii Europejskiej. 

PPP otwarto przy ulicy 
Tysiąclecia 2 (wejście jak 
do TVL Odra), na dru-
gim piętrze. Punkt będzie 
czynny od poniedział-
ku do piątku od 7.45 do 
15.45. 

MARIOLA SAMOTICHA

AKTUALNOŚCI
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Szukają miejsc 
na parkingi
Tysiąc nowych miejsc parkingo-
wych pojawi się w Lubinie – in-
formuje naczelnik wydziału in-
frastruktury Rafał Rozmus. 
Urzędnik ma nadzieję, że reali-
zacja tej inwestycji przyczyni 
się do rozwiązania odwieczne-
go problemu z miejscami par-
kingowymi na terenie miasta. 
Urząd pracuje właśnie nad pla-
nem przyszłorocznych inwesty-
cji. Wśród nich pojawił się po-
mysł rozbudowy parkingów. 
Jak tłumaczy Rozmus, na razie 
urzędnicy rozglądają się za 
miejscami, w których parkingi 

mogłyby powstać. MAF

Kładka 
do naprawy
– Naprawdę szkoda tej kładki. 
To ładna rzecz, nowa, a została 
uszkodzona – ubolewa Czytel-
nik, który zadzwonił do naszej 
redakcji. Mostek w pobliżu 
ogródków działkowych i kor-
tów tenisowych ma dopiero tro-
chę ponad rok, a już został 
uszkodzony. 
Od kładki odpadły jakieś ele-
menty. Nie spowodował tego 
jednak człowiek. Uszkodzenie 
powstało samo. 
– Kładka zostanie wkrótce na-
prawiona w ramach gwarancji 
– zapewnia Rafał Rozmus, na-
czelnik wydziału infrastruktury 
z lubińskiego urzędu miejskie-
go. 
Przypomnijmy, że przejście 
w pobliżu ogródków działko-
wych i kortów tenisowych zo-
stało skończone i oddane do 
użytku w sierpniu ubiegłego ro-
ku. Ma 3,5 metra. To stalowa 
konstrukcja z drewnianym po-

mostem.  MRT
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Jak zabezpieczyć miasto przed skutkami klęsk żywiołowych

Nowy pomysł
prezydenta

 Prezydent Robert Raczyński ma pomysł jak 
zabezpieczyć samorządy przed skutkami 
ewentualnych powodzi czy innych klęsk 
żywiołowych. Rozwiązaniem może być utworzenie 
Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych. 

Jeszcze w tym roku włodarz Lubina zamierza poroz-
mawiać na ten temat z okolicznymi samorządami. I li-
czy, że im również spodoba się to rozwiązanie. – W li-
stopadzie spotkam się z samorządowcami, by zachę-
cić ich do wejścia do Towarzystwa Ubezpieczeń Wza-
jemnych – zapowiada. – Ustawa przewiduje taką moż-
liwość. 

Prezydent tłumaczy, że założenie własnego syste-
mu ubezpieczeń wzajemnych zabezpieczyłoby intere-
sy gmin. Tym samym, kiedy któraś znajdzie się w po-
trzebie, nie będzie problemów z znalezieniem środków 
fi nansowych. – Chodzi o to, by gminy były założycie-
lami towarzystwa. A to działałoby na zasadzie: składka, 
zbiórka i interwencja, kiedy pojawi się problem – wyja-
śnia założenia swojego projektu. 

Próby zawiązania podobnych spółek podejmowane 
były już między innymi w Wielkopolsce i na Małopol-
sce. – Tam pomysł nie wypalił, ale wierzę, że u nas bę-
dzie inaczej. W końcu jak się za coś bierzemy, to dopro-
wadzamy to do końca – dodaje prezydent Lubina, jako 
przykład wymieniając choćby wspólny zakup energii, 
który daje gminom ogromne oszczędności. 

MARIOLA SAMOTICHA

Chcą strajku

Znajdą młodym pracę

W szpitalu związki domagają się przywilejów

Punkt Pośrednictwa Pracy
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– Jeśli kolejne rozmowy nie przyniosą pożądanych przez nas rezultatów, »
to w czwartek przystąpimy do czynnej akcji protestacyjnej – zapowiada An-
na Szałaj, przewodnicząca Związku Pracowników Ochrony Zdrowia i Pomocy 
Społecznej. 

Mają już pierwsze oferty i zaczęli oficjalnie przyjmować chętnych – w Lubinie powstał właśnie Punkt Pośrednictwa »
Pracy. To oferta skierowana głównie do młodych, którzy jeszcze się uczą, ale już teraz chcieliby dorobić. 

Jeszcze przed oficjalnym otwarciem do 
punktu napłynęły pierwsze oferty
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Lubińska obwodnica 
południowa kosztowa-
ła około 80 mln zł. By-

ła dla naszego miasta nie-
zbędna, by upłynnić ruch. 
Tym bardziej, że marsza-
łek wielokrotnie przekony-
wał, iż droga ta nie jest po-
trzebna, bo przecież powsta-
nie droga S3. A potem nagle 
się z tych zapewnień wycofał. 
– Gdybyśmy czekali na budo-
wę S3, nadal nie mielibyśmy 
żadnej drogi – tłumaczy pre-
zydent Raczyński, który osta-
tecznie zdecydował, że wy-
buduje obwodnicę z budżetu 
miasta. 

Tymczasem na podobną 
inwestycję w urzędzie mar-
szałkowskim znalazły się 
środki. Podobną, bo most 
w Radoszycach, o którym 
mowa, kosztował również 
kilkadziesiąt milionów zło-

tych. Ale czy rzeczywiście był 
tak potrzebny jak obwodnica 
w Lubinie? Tę tezę podważa-
ją lubińscy urzędnicy. 

– Obwodnicy Lubina dwu-
krotnie odmówiono unijnego 
dofi nansowania, w zamian 
zbudowano most w szcze-

rym polu, z którego korzy-
sta znikoma – w porówna-
niu z lubińską obwodnicą 
– liczba kierowców – tłu-
maczy prezydencki rzecz-
nik. 

Spot będzie emitowany 
przez najbliższy tydzień ja-

ko ogłoszenie płatne przy 
Faktach TVP Wrocław. 

Wspomniany fi lm moż-
na znaleźć na stronie inter-
netowej: www.youtube.
com/watch?v=QLLSI9K-
GVQI. 

MARIOLA SAMOTICHA

Fundacji Sapere Aude dzia-
ła już we Wrocławiu i w Ny-
sie, teraz chce również w na-
szym mieście. 

– Pod koniec 2004 roku 
politycy PO podjęli wiel-
ką akcję społeczną zbiera-
nia podpisów pod petycją 
w sprawie zmiany ordynacji 
wyborczej na jednomanda-
tową. Okazała się ona suk-
cesem, zebrano 750 tysięcy 
podpisów. Jednak wszystkie 
trafi ły do niszczarki – przy-
pomina Wojtyczka.

Platforma Obywatelska 
po wygranych wyborach 
zapomniała o tym postula-
cie. Lista została zmielona, 
ale wokalista Paweł Kukiz, 
zwolennik okręgów jedno-
mandatowych, postanowił 
ją odtworzyć. – Założyłem 

więc stronę zmieleni.pl gdzie 
wszyscy, którym bliska jest 
idea okręgów jednomanda-
towych, mogą się wpisywać 

pod akcją poparcia – pisze 
Kukiz na zmieleni.pl. 

Fundacja Sapere Au-
de chciałaby, żeby inicjator 

zmielonych.pl przyjechał do 
Lubina. – Planujemy takie 
spotkanie z mieszkańcami. 
Jednak lista miast, które od-

wiedzi Paweł Kukiz nie jest 
jeszcze gotowa. Będziemy się 
starać, aby przyjechał także 
tutaj. Jeśli się uda, to myślę, 
że gdzieś w drugiej połowie 
października – mówi Piotr 
Wojtyczka. 

– Uważamy, że to będzie 
duża akcja społeczna. Ma-
my spory odzew. Naprawdę 

możemy coś zmienić – mó-
wi Damian Żołędziewski, 
wiceprezes fundacji. 

Więcej o akcji zmieleni.pl 
oraz o okręgach jednoman-
datowych można przeczytać 
na www.zmieleni.pl oraz na 
www.sapere-aude.org.pl.

MARTA CZACHÓRSKA

Spot telewizyjny urzędu miejskiego

Jak marszałek
       pieniądze podzielił
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Obwodnica kontra most w Radoszycach – to tytuł spotu telewizyjnego, który przygotował urząd miej-»
ski. – Prezydent Lubina wskazuje w nim na nielogiczne dzielenie pieniędzy przez marszałka województwa 
dolnośląskiego – tłumaczy rzecznik włodarza Jacek Mamiński, jednocześnie zachęcając do obejrzenia te-
go krótkiego filmu. 

Otwierał salę gimnastyczną

Gwiazda 
     światowej sławy

 Arcymistrz szachowy Garri Kasparow był gościem 
Zespołu Szkół Społecznych im. Rady Europy 
w Lubinie. Utytułowany zawodnik i rosyjski polityk 
przyjechał na otwarcie sali gimnastycznej.  

Gość pojawił się w naszym regionie na zaprosze-
nie eurodeputowanego Piotra Borysa. Podczas pobytu 
w Lubinie towarzyszył mu wojewoda Marek Skorupa. 

Wizyta Kasparowa związana jest z przyjętym przez 
Parlament Europejski oświadczeniem, dotyczącym 
promowania programu „Szachy w szkole”. Lubińska 
placówka od dawna prowadzi takie zajęcia. 

Przy okazji rosyjski opozycjonista wziął udział w de-
batach oceniających obecną sytuację polityczną w Ro-
sji. We Wrocławiu poprowadził otwarte spotkanie i wy-
kład pt. Quo vadis, Rosjo? 

JOANNA MICHALAK

– Jest to najprostszy i najlepszy system wyborczy, jaki może funkcjonować w państwie demokratycznym – zachwala jednomandatowe okręgi wyborcze »
Piotr Wojtyczka, prezes Fundacji Sapere Aude, który wraz ze znajomymi chce zachęcić lubinian do włączenia się do akcji zmieleni.pl firmowanej między 
innymi przez Pawła Kukiza. 

Zmieleni w Lubinie
Szukają zwolenników jednomandatowych okręgów wyborczych także u nas

W spocie można między innymi 
zobaczyć, że podczas gdy ob-
wodnicą przejeżdża 75 aut, 
w tym samym czasie przez most 
jedzie 5 samochodów

Garri Kasparow promuje 
program „Szachy w szkole”

Fundacja Sapere Aude: prezes Piotr Wojtyczka 
(w środku), a także wiceprezes Damian 
Żołędziewski (z lewej) oraz Kasper Nowak, 
koordynator
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Wizjonerzy 2012 to na-
groda dla wiodących 
postaci polskiego biz-

nesu, którzy wdrożyli wielkie 
projekty, mimo niesprzyjają-
cego otoczenia rynkowego. 
Nazwiska wyróżnionych 
ogłoszono podczas Europej-
skiego Forum Nowych Idei 
w Sopocie. Herbert Wirth, 
prezes KGHM został wy-
różniony tytułem Wizjone-
ra za transakcję przejęcia ka-
nadyjskiej Quadry FNX. 

Ocenę zgłoszonych kan-
dydatur do nagrody Wizjo-
nerzy 2012 dokonała spe-
cjalnie powołana kapituła 
złożona z osób cieszących 
się autorytetem w świecie 
ekonomii i biznesu. Kapitu-
ła brała pod uwagę projekty 
uruchomione od 1 czerwca 
2010 roku. 

Prezesa KGHM wyróżnio-
no za projekt, który zabezpie-
cza bazę surowcową spółki. 
W tym roku spółka sfi nalizo-
wała strategiczną transakcję - 
za kwotę 9,1 mld zł dokona-
no zakupu kanadyjskiej spół-
ki Quadra FNX, która ma 
złoża miedzi w USA, Kana-
dzie i Chile. Dzięki tej trans-
akcji Polska Miedź zwiększy 
swoją produkcję o 25 proc. 
KGHM kupiła zasoby, które 
pozwolą spółce obniżyć śred-
nie koszty wydobycia i uczy-
nić ją bardziej odporną na wa-
hania rynku. 

- Przejęcie spółki Qu-
adra FNX było jedną z naj-
większych i najważniejszych 
transakcji w polskim prze-
myśle ostatnich dwóch de-
kad. Transakcja ta została 
pozytywnie oceniona przez 

większość ekspertów, prze-
prowadzono ją na korzyst-
nych warunkach. Przed Pol-
ską Miedzią otworzyły się no-
we perspektywy. Pamiętajmy, 
że KGHM International to 
nie tylko nowe, bardzo boga-
te i opłacalne w eksploatacji 
złoża miedzi w Chile, ale tak-
że złoża metali ziem rzadkich 
- mówi Herbert Wirth, prezes 
Polskiej Miedzi. 

W gronie Wizjonerów 
2012 znaleźli się także: An-
drzej Mochoń - Targi Kielce, 
Rafał Brzoska - Grupa Inte-
ger, Wojciech Sobieraj - Alior 
Bank SA i Adam Kiciński - 
CD Projekt RED S.A. 

Nagrody zostały wręczo-
ne podczas Europejskiego 
Forum Nowych Idei, które 
odbyło się w Sopocie. 

WOJCIECH NIEDZIELSKI

WOKÓŁ KGHM

reklama

Uwaga, 
oszuści

KOMPLEKSOWA ORGANIZACJA
IMPREZ MASOWYCH I FIRMOWYCH

KARCZM PIWNYCH
COMBRÓW BABSKICH

Adagio Sp. z o.o.

ul. Ścinawska 37, 59-300 Lubin
tel. 600 460 200

tel./fax (76) 847 10 11
biuro@adagio.net.pl

www.adagio.net.pl

BIESIAD...
ZAPEWNIAMY
PROGRAM ARTYSTYCZNY: GWIAZDY ESTRADY, KABARETY WODZIREJ

SCENĘ, NAGŁOŚNIENIE

WYSTRÓJ SALI I STOŁÓW

PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

TRANSPORT

POCZĘSTUNEK: PIWO, GOLONKA, KARCZEK, PRZYSTAWKI, itp.

BARBÓRKA
04.12

Prezes z tytułem Wizjonera
Wyróżniony za projekt zabezpiecza bazę surowcową spółki
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Herbert Wirth znalazł się w gronie pięciu menadżerów i ludzi biznesu, którzy w niesprzyjających warunkach rynkowych »
z sukcesem przeprowadzili projekty mające znaczący, korzystny wpływ na sytuację finansową spółki. Konkurs organizowany jest 
przez redakcję „Dziennika Gazety Prawnej”. 

Herberta Wirtha wyróżniono za 
projekt, który zabezpiecza 
bazę surowcową spółki. W tym 
roku spółka sfinalizowała 
strategiczną transakcję – za 
kwotę 9,1 mld zł dokonano 
zakupu kanadyjskiej spółki 
Quadra FNX, która ma złoża 
miedzi w USA, Kanadzie i Chile
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Skontaktowaliśmy się 
z przedstawicielem kra-
kowskiej fi rmy. Po kilku 

godzinach czekania na odpo-
wiedź, rzecznik spółki Kata-
rzyna Dobrzańska stwierdzi-
ła, że spółka nie będzie ko-
mentować tej sprawy. 

Przyczyną nagłej zmia-
ny decyzji może być różnica 

ofert pomiędzy tą złożo-
ną przez krakowską spół-
kę, a pozostałymi fi rmami 
startującymi w przetargu. 
Mota-Egil Central Euro-
pe zaproponowała, że wy-
kona kładkę za ponad 495 
tysięcy złotych. Pozostałe 
oferty były aż o 300 tys. zł 
wyższe. 

Teraz – jak informuje 
rzecznik prezydenta mia-
sta – zostanie ogłoszony 
nowy przetarg. – Z uwa-
gi na te okoliczności, kład-
ka na pewno nie powsta-
nie w tym roku – przyznaje 
Mamiński. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Instalacja kamer to tyl-
ko jedna z wielu nowości, 
jakie wkrótce znajdziemy 
na ścieżce przyrodniczej 
„Droga do dębów”, któ-
ra zaczyna się przy skrzy-
żowaniu ulicy Hutniczej 
z Kaczyńskiego. Ścieżka ta 
zostanie przebudowana. 

– Przetarg został już 
rozstrzygnięty. Na dniach 
wejdzie na teren przebu-
dowy wykonawca – mó-
wi Rafał Rozmus, naczel-
nik wydziału infrastruk-
tury lubińskiego urzędu 
miejskiego. 

Droga, która ma 3 kilo-
metry, ma być gotowa do 
końca tego roku. 

– Zostaną rozstawione 
tablice informacyjne oraz 
przygotowane miejsca do 
wypoczynku z ławkami 
i paleniskami – wymie-
nia Rafał Rozmus niektó-
re ze zmian, jakie czekają 
ścieżkę. 

Powstanie niewielki 
staw o powierzchni 2,6 
ara na rowie odprowa-
dzającym wody opado-
we, który umożliwi ob-
serwację w naturze nieto-
perzy. Wybudowane zo-
staną także schronienia 
dla tych zwierząt. Będą to 
budki, stryszki i podwój-
ne ścianki w wiatach oraz 
konstrukcji mostu. 

Na odwrotach tablic 
informacyjnych, umiesz-
czonych w różnych miej-
scach ścieżki, zamonto-
wane będą elementy chro-
niące rzadkie gatunki owa-
dów. Będą to odpowied-
nio nawiercone fragmenty 
drewna, gliniane cegły, pę-
ki trzciny, w których owa-
dy znajdą schronienie, co 
odwiedzającym ścieżkę 
umożliwi obserwację ich 
z bliska. 

Przebudowana zostanie 
także nawierzchnia drogi. 
Koszt realizacji całej inwe-
stycji to 1,3 miliona zło-
tych. 

MARTA CZACHÓRSKA

INWESTYCJE
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Na żywo
          w internecie

Zaczynają prace na ścieżce

Wykonawca kładki przy Wzgórzu Zamkowym w ostatniej chwili wycofał »
się z podpisania umowy – informuje rzecznik prezydenta miasta Jacek Ma-
miński. Krakowska firma Mota-Egil Central Europe, która wygrała przetarg, 
nie podaje jednak przyczyn swojej decyzji.  

Lubinianie już wkrótce będą mogli w internecie podejrzeć, co dzieje się »
na jednej z okolicznych ścieżek przyrodniczych. Kamery, jak zapewniają 
w magistracie, zostaną umieszczone w najciekawszych miejscach i po-
zwolą na obserwację na żywo cyklu życia i zachowań zwierząt żyjących 
w naszym rejonie.

Drugi raz szukają
                 wykonawcy

Wycofali się z kładki w ostatniej chwili

Tak ma wyglądać kładka. 
Na razie jednak nie ma kto jej 
wybudować
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Pijany parkował 
pod komendą
62-letni lubinianin nie przej-
mował się tym, że pił alkohol, 
wsiadł za kierownicę samo-
chodu. Na tym jego niefraso-
bliwość jednak się nie skoń-
czyła. Nietrzeźwy podjechał 
pod komendę policji przy uli-
cy Kilińskiego i próbował za-
parkować na miejscu zarezer-
wowanym dla funkcjonariu-
szy. 
Mężczyzna miał coś do zała-
twienia w lubińskim urzędzie 
miejskim. Podjechał jednak 
z boku, tam gdzie mieści się 
sekcja ruchu drogowego ko-
mendy policji. Próbował za-
parkować auto na miejscu 
przeznaczonym dla pojazdów 
służbowych. W dodatku zaha-
czył o stojący tuż obok samo-
chód. 
– Właścicielka uszkodzonego 
auta o zdarzeniu powiadomi-
ła policjantów. Funkcjonariu-
sze wykonując dokumentację 
wyczuli od kierowcy alkohol. 
Gdy go przebadali, okazało 
się, że kierowca ma blisko pro-
mil alkoholu w organizmie – 
mówi aspirant sztabowy Jan 
Pociecha, rzecznik lubińskiej 
policji. 62-latek stracił prawo 
jazdy. Grozi mu kara do 
dwóch lat pozbawienia wol-
ności.    MRT

reklama

W niedzielę 23 wrze-
śnia około godziny 
5.30 ofi cer dyżurny 

lubińskiej policji otrzymał in-
formację, że do jednego z do-
mów na terenie gminy Rudna 
dobija się nietrzeźwy mężczy-
zna, który posiada przy sobie 
broń myśliwską – relacjonuje 
aspirant sztabowy Jan Pocie-
cha, rzecznik lubińskiej poli-
cji. 

Funkcjonariusze na miej-
scu spotkali nietrzeźwego 
mężczyznę z przewieszoną 
przez ramię bronią myśliw-
ską. Gdy kazali mu zatrzymać 
się i odłożyć strzelbę, ten pod-
niósł ją do góry i w nich wyce-
lował. Zagroził, że jej użyje. 

– Funkcjonariusze szybko 
obezwładnili i zatrzymali po-
dejrzanego. Był nim 64-letni 

mieszkaniec gminy Rudna. 
Po sprawdzeniu zabezpieczo-
nej broni, okazało się, że była 
załadowana i gotowa do od-
dania strzału – dodaje Pocie-
cha. 

Zatrzymany mężczyzna 
miał prawie 2 promile alkoho-
lu w organizmie. W jego do-

mu policjanci znaleźli więcej 
broni. – Trzy inne jednostki 
oraz blisko tysiąc sztuk amu-
nicji – wylicza rzecznik lubiń-
skich stróżów prawa. 

Mężczyzna stanie przed są-
dem. Grozi mu kara nawet do 
3 lat pozbawienia wolności.

MARTA CZACHÓRSKA

Nietrzeźwy chodził ze strzelbą

Groził policjantom
        bronią Ciężarna kobieta trafi ła 

do szpitala w wyniku 
zderzenia dwóch aut, do 
którego doszło 25 
września po godzinie 9 na 
skrzyżowaniu ulic 
Kościuszki z Armii 
Krajowej. 

Z relacji świadków wy-
nika, że kobieta kierująca 
srebrnym renault wymusiła 

pierwszeństwo na kierowcy 
granatowej toyoty. Po chwili 
na miejscu pojawiła się poli-
cja i karetka, którą kobie-
tę przetransportowano do 
szpitala przy ul. Bema. Męż-
czyźnie nic się nie stało. 

Obydwa samochody są 
na lubińskich numerach re-
jestracyjnych. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Kolizja 
    na skrzyżowaniu

Kobieta w ciąży trafiła do szpitala

Pijany 64-latek wycelował w policjantów załadowaną, gotową do strzału »
broń myśliwską i zagroził, że jej użyje. Chciał przestraszyć funkcjonariuszy. 
Nie udało się. Został obezwładniony i trafił do aresztu.  

reklama

Gdy funkcjonariusze kazali męż-
czyźnie zatrzymać się i odłożyć 
strzelbę, ten podniósł ją do góry 
i w nich wycelował

Z relacji świadków wynika, że kobieta kie-
rująca srebrnym renault wymusiła pierw-
szeństwo na kierowcy granatowej toyoty
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Poszedł na grzyby 
i stracił orientację 
w terenie. Natychmiast 
skontaktował się z policją, 
a niecałą godzinę później 
był w domu – sporo 
szczęścia miał mieszkaniec 
naszego powiatu, który 
w miniony weekend około 
południa wybrał się na 
grzybobranie w okolice 
Zimnej Wody. Dzielnicowy 
Krzysztof Magdziak 
w bardzo krótkim czasie, 
namierzył i dotarł do 
zaginionego. 

Jak relacjonuje aspirant 
sztabowy Jan Pociecha, 
dyżurny otrzymał telefon 
od mężczyzny, który zgu-
bił się w lesie. – Policjant 
natychmiast skierował 
na miejsce dzielnicowe-
go z terenu gminy Lubin. 
Funkcjonariusz, w roz-
mowie telefonicznej z za-
ginionym, bardzo szybko 
ustalił okolicę, w której 
grzybiarz może się znaj-
dować – tłumaczy. 

Młodszy aspirant Mag-
dziak wziął pod uwagę 
fakt, że mężczyzna znaj-
duje się w lesie i w każdej 
chwili może stracić zasięg 
telefonu komórkowego. – 
Dzielnicowy poinformo-

wał zaginionego, że gdy-
by do takiej sytuacji do-
szło to on, jadąc radiowo-
zem, będzie co jakiś czas 
włączał sygnały dźwięko-
we – wyjaśnia rzecznik lu-
bińskiej policji. 

Po trzydziestu minu-
tach od rozpoczęcia po-
szukiwań, przestraszony 
grzybiarz usłyszał sygna-
ły włączane przez dziel-
nicowego i udał się w kie-
runku radiowozu. Poli-
cjant podwiózł go do sa-
mochodu pozostawione-
go przy drodze. Grzybiarz 
cały i zdrowy wrócił do 
domu. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Do zamieszek doszło w trakcie spotka-
nia miedziowych z warszawską dru-
żyną, jak i już po spotkaniu. – Dwóch 

kibiców wdało się w pyskówkę z ochronia-
rzami, doszło też do przepychanek – opo-
wiada jeden z naszych Czytelników, który 
obecny był na meczu. – Ludzie podeszli, że-
by zobaczyć co się dzieje, a ochrona od razu 
potraktowała wszystkich gazem. 

Stowarzyszenie Sympatyków Zagłę-
bia Lubin Zagłębie Fanatyków jest oburzo-
ne takim zachowaniem ochroniarzy. Tym 
bardziej, że – jak mówią kibice – ucierpiały 
też dzieci ze Świdnicy, które stowarzyszenie 
wraz z klubem zaprosiło na to spotkanie. 

– Na szczęście nikomu nie stało się nic po-
ważnego. Ale ta sytuacja pokazuje tylko, jak 
nieprofesjonalne jest podejście ludzi, którzy 
mają dbać o porządek i bezpieczeństwo lu-
dzi na stadionach – komentuje Łukasz Do-
minów, szef stowarzyszenia. 

MARIOLA SAMOTICHA
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Samochodowe 
niszczycielki 
poszukiwane
Wskoczyły na maskę zapar-

kowanego na Przylesiu re-

nault megane, niszcząc przy 

tym wycieraczkę, antenę 

i tłukąc przednią szybę – poli-

cja szuka dwóch kobiet, które 

w niedzielę, 30 września, 

około godz. 22, postanowiły 

zabawić się kosztem jednego 

z lubińskich kierowców. 

Aspirant sztabowy Jan Pocie-

cha potwierdza, że takie zda-

rzenie rzeczywiście miało 

miejsce. – O godz. 22.20 

otrzymaliśmy zgłoszenie od 

poszkodowanego, który 

szczegółowo opisał całą sytu-

ację – mówi rzecznik prasowy 

lubińskiej policji. 

Kobiety wdrapały się na sa-

mochód po przedniej masce. 

– Następnie zaczęły po nim 

skakać i wyrywać zewnętrzne 

elementy pojazdu – relacjo-

nuje Pociecha. Sprawczynie 

uszkodziły wycieraczki oraz 

antenę radiową. Całkowicie 

stłukły także przednią szybę. 

Poszkodowany ocenił straty 

na ok. 400 zł. Teraz policja 

prowadzi czynności zmierza-

jące do zatrzymania spraw-

czyń. 
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Jak wynika z relacji poli-
cjantów, właścicielka fiata 
wjeżdżała na obwodnicę od 
strony Krzeczyna Wielkiego. 
W tym samym czasie drogą 
główną jechał ford, którym 
kierowała 59-letnia kobieta. 

Do kolizji doszło na samym 
środku skrzyżowania. 

– 82-latka za wymuszenie 
pierwszeństwa otrzymała 
mandat i sześć punktów kar-
nych – informuje Sylwia Se-
rafi n z lubińskiej policji. 

Warto dodać, że na skrzy-
żowaniu ulicy Chocianow-
skiej z aleją Generała Broni 
Stanisława Maczka od rana 
tego dnia nie działały świa-
tła.

MARCELINA FALKIEWICZ

Mandat i punkty karne dla winnej kolizji

Staruszka wymusiła 
pierwszeństwo

Ochroniarze potraktowali gazem kibiców

Zadyma na stadionie

Mandat i sześć punktów karnych otrzymała 82-letnia lubinianka, »
która 27 września rano wymusiła pierwszeństwo na obwodnicy, do-
prowadzając tym samym do kolizji. Na drodze staruszki, prowadzącej 
fiata seincento, niespodziewanie pojawił się ford mondeo. Kierowała 
nim o 23 lata młodsza mieszkanka Lubina. 

Zadyma na stadionieZadyma na stadionie
Nieprzyjemnym akcentem zakończył się sobotni mecz Zagłębia Lubin z Legią Warszawa. – »

Ochrona potraktowała nas gazem łzawiącym, oberwało się nawet dzieciom – opowiadają po-
irytowani kibice. 

Policjant uratował 
grzybiarza

Szybkie poszukiwania i powrót do domu

Gdy ochrona użyła gazu, 
ucierpieli też niewinni kibice

Do kolizji doszło na samym 
środku skrzyżowania

Dzielnicowy Krzysztof 
Magdziak w bardzo krótkim 
czasie, namierzył i dotarł do 
zaginionego
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Na szczęście były to tylko ćwi-
czenia ewakuacyjne. Jak in-
formuje starszy specjalista 

obrony cywilnej w RCZ Graży-
na Kuczyńska, akcja przebiegła 
bardzo sprawnie. – Około godz. 
10.30 sztuczny pożar pojawił się 
na oddziale reumatologii. Ćwicze-
nia trwały prawie godzinę – rela-
cjonuje. 

W trakcie ewakuacji pacjen-
ci i personel reumatologii zostali 
przetransportowani na ginekolo-
gię – przeciwległy oddział na tym 
samym piętrze szpitala. 

Za pomocą mechanicznej dra-
biny, którą dysponował jeden 
z wozów straży pożarnej, z czwar-
tego piętra budynku zostało spro-
wadzonych na ziemię kilku pra-
cowników RCZ. Wśród nich była 
także Grażyna Kuczyńska. 

Następnie strażacy tłumaczyli 
pracownikom personelu jak nale-
ży się obchodzić z gaśnicą. – W teo-
rii wszyscy wiedzą jak to robić, jed-
nak gdy przychodzi chwila zagro-

żenia i panika, bardzo łatwo o po-
myłkę – tłumaczył jeden ze straża-
ków obecnych na miejscu. 

W działaniach brały udział trzy 
zastępy straży pożarnej. Trzech 

spośród kilkunastu strażaków 
obecnych na miejscu, nie miało 
na sobie mundurów. – To celowe 
działanie. W trakcie ewakuacji by-
liśmy na oddziale i obserwowali-

śmy zachowanie zarówno pacjen-
tów, jak i personelu – tłumaczy je-
den z funkcjonariuszy. – Wszyscy 
spisali się na medal – mówi. 

Jak przyznaje Grażyna Ku-
czyńska, ostatnia taka akcja ewa-

kuacyjna została przeprowadzona 
w RCZ, a wówczas w ZOZ, w 1997 
roku, gdy ktoś poinformował służ-
by o tym, że w szpitalu jest bomba. 
Alarm był fałszywy. 

MARCELINA FALKIEWICZ

ROZMAITOŚCI
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Pierwsza taka akcja od 15 lat

Zadymione sale, strażacy otaczający szpital i zdezorientowani pacjenci – taką akcję przeprowadzili 27 września na terenie Regionalnego »
Centrum Zdrowia lubińscy strażacy. Ostatnie tego typu działania miały miejsce 15 lat temu, gdy okazało się, że w szpitalu jest bomba. 

Za pomocą mechanicznej 
drabiny, którą dyspono-
wał jeden z wozów straży 
pożarnej, z czwartego pię-
tra budynku zostało spro-
wadzonych na ziemię kilku 
pracowników RCZ

W działaniach brały udział trzy zastępy straży pożarnej

Pierwsza taka akcja od 15 latPierwsza taka akcja od 15 lat

Zadymione sale, strażacy otaczający szpital i zdezorientowani pacjenci – taką akcję przeprowadzili 27 września na terenie Regionalnego »»

Szpital ewakuowany
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Pani Karolina z ulicy Bolesławieckiej 
jest jedną w wielu mieszkanek, któ-
ra w ostatnim czasie zwraca uwagę 

na smród wokół działek. – Jestem niepeł-
nosprawna, więc niejako uwięziona we 
własnym mieszkaniu. Dlatego tak waż-
ne jest, by otworzyć okno i choć tak wdy-
chać świeże powietrze – opowiada kobie-
ta. – Ale o jakim powietrzu my mówimy, 
kiedy ciągle czuć tylko ten swąd z dzia-
łek – narzeka. 

Jesień to okres kiedy działkowicze ro-
bią porządki w swoich ogrodach, a to 
wiąże się z paleniem suchych gałęzi czy 
innych części roślin. Przez to okolice dzia-
łek rzeczywiście są bardzo zadymione. 
Komendant straży miejskiej Robert Ko-
tulski zapewnia jednak, że mundurowi 
nie mieli ostatnio zbyt wielu zgłoszeń do-
tyczących palenisk na działkach. 

– To pojedyncze przypadki – zapew-
nia. Jednocześnie komendant tłumaczy, 
że na terenie całego miasta obowiązu-

je zakaz wypalania czegokolwiek. Wy-
jątkiem są jednak ogrody działkowe. – 
Jest przepis, który mówi, że w okresie je-
sienno-zimowym można spalać, ale tyl-
ko części roślinne. Ludzie czasem próbu-
ją naginać przepisy, na przykład dokła-

dając plastik czy elementy starych me-
bli. Wtedy interweniujemy, a taki miesz-
kaniec musi się liczyć z pouczeniem lub 
mandatem – wyjaśnia Robert Kotulski. 

MARIOLA SAMOTICHA

ROZMAITOŚCI
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Działkowcy z Oazy na Przylesiu wiedzą, że dym przeszkadza mieszkańcom. Dlatego 
zarząd ogrodów kupił właśnie niszczarkę do gałęzi

reklama

– Trują człowieka w jego własnym domu, a do tego nikt na to nie reaguje – narzekają nasi Czytel-»
nicy. Coraz więcej lubinian narzeka na dym z ogrodów działkowych, który przez otwarte okna wdzie-
ra się do mieszkań. Komendant straży miejskiej przyznaje jednak, że działkowcy palą, bo mają takie 
prawo. 

– Trują człowieka w jego własnym domu, a do tego nikt na to nie reaguje – narzekają nasi Czytel-

Palą, bo mogą
Smród wokół działekNowa poradnia w szpitalu przy ulicy Bema

Ból można  
     i trzeba leczyć
 Lubinianie nie muszą się już męczyć 
z przewlekłym bólem. W szpitalu przy ulicy Bema 
właśnie uruchomiono poradnię leczenie bólu. 
Lekarze będą pomagać mieszkańcom bezpłatnie, 
bo świadczenia refundowane są przez Narodowy 
Fundusz Zdrowia. Poradnia adresowana jest do 
osób z chorobami ostrymi i przewlekłymi, którym 
towarzyszy ból.  

Jak wyjaśnia prezes Regionalnego Centrum Zdro-
wia, celem pracy lekarzy z poradni jest diagnostyka i le-
czenie przewlekłych zespołów bólowych oraz dążenie 
do poprawy jakości życia osób cierpiących. 

Nasze działania zmierzają do wyboru bezpiecznych 
metod leczenia. W leczeniu przewlekłych zespołów bó-
lowych stosujemy różne metody w zależności od posta-
wionej diagnozy: farmakologiczne – polegające na łą-
czeniu odpowiednio dobranych leków o różnym spo-
sobie działania w celu wzmocnienia efektu terapeu-
tycznego przy zastosowaniu możliwie najmniejszych 
dawek, metody zabiegowe, czyli blokady lub terapię 
skojarzoną – tłumaczy prezes Koronkiewicz. 

Rodzaj leczenia jest ustalany po dokładnym zbada-
niu pacjenta i zawsze dostosowany do jego indywidu-
alnych potrzeb. Właściwie dobrana terapia pozwala na 
długotrwałe ustąpienie lub radykalne zmniejszenie do-
legliwości bólowych u większości pacjentów. 

Zarejestrować można się osobiście w przychodni lub 
telefonicznie pod numerami 76 846 14 55 lub 76 846 
14 85. Do poradni wymagane jest skierowanie oraz po-
twierdzenie ubezpieczenia.  

WOJCIECH NIEDZIELSKI
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 Najstarszy student ma 
sporo ponad 80 lat. Nie 
przeszkadza mu to jednak 
uczyć się języków obcych, 
informatyki czy trenować 
nordic walking. Jego koledzy 
są w podobnym wieku 
i potrafi ą cieszyć się życiem. 
27 września lubiński 
Uniwersytet Senioralny 
zainaugurował kolejny rok 
działalności. 

– Niektórzy w tym roku 
powinni pisać pracę magister-
ską – żartował prezydent Lu-
bina Robert Raczyński pod-
czas inauguracji. – Życzę wam 
wszystkim powodzenia. 

Impreza w Centrum Kultu-
ry Muza to tylko część otwar-
cia nowego roku akademickie-
go. Jak zwykle w kościele pw. 
Matki Bożej Częstochowskiej 
odbyła się także msza święta 
w intencji seniorów. 

Na Uniwersytet Senio-
ralny zapisało się, podobnie 
jak w ubiegłym roku, ponad 
1500 osób. Jednak ponieważ 
zainteresowanie było duże, 
urząd miejski, który sprawu-

je pieczę nad tym uniwersy-
tetem, zdecydował się na do-
pisywanie na listę studentów 
tych, którzy zgłaszają się już 
po zamknięciu rekrutacji. 

MARTA CZACHÓRSKA

Uczniowie klas 4-6 bę-
dą korzystać podczas 
lekcji z laptopów naj-

prawdopodobniej już na 
przełomie października i li-
stopada. 

– Jesteśmy właśnie po 
przetargu. Czekamy na do-
starczenie całego sprzętu – 
mówi Bożena Małek, dyrek-
tor Szkoły Podstawowej nr 8. 
– Kończymy instalację prze-
wodowego i bezprzewodo-
wego internetu – dodaje. 

50 laptopów trafi do 
uczniów, 16 będzie do dys-
pozycji nauczycieli. Oprócz 
tego ósemka otrzyma szaf-
ki, w których będą przecho-
wywane komputery, tablice 
multimedialne i projektory. – 
Do tej pory mieliśmy pięć ta-
kich tablic. Teraz, dzięki tym 
zakupom, będą w każdej sali 
– dodaje dyrektor szkoły. 

Dzieci uczące się w kla-
sach 4-6 będą korzystać 

z laptopów na każdych zaję-
ciach. Nauczyciele mają na-
dzieję, że w ten sposób uda 
się uczniów zainteresować 
tym, co mają im do przeka-
zania. Czy tak będzie, do-
piero się okaże. – „Cyfrowa 
szkoła” to program pilota-
żowy. Naszym zadaniem 

jest odkryć plusy, ale również 
i minusy takiego nauczania – 
stwierdza Bożena Małek. 

Na zakup wyposażenia 
szkoła otrzymała 200 ty-
sięcy złotych dofi nansowa-
nia z ministerstwa oraz 100 
tysięcy złotych z lubińskie-
go urzędu miejskiego. – Aby 

starać się o dofi nansowanie 
z ministerstwa i start w pro-
gramie „Cyfrowa szkoła”, 
trzeba było mieć zagwaran-
towany wkład własny. My 
otrzymaliśmy go od urzędu 
miejskiego – mówi dyrektor 
ósemki. 

MARTA CZACHÓRSKA

EDUKACJA
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17.11.2012
wrocław :: Hala stulecia

www.facebook.com/one.love.wroclaw

www.onelove.pl

Bilety w cenie: 79 zł (do 30.09), 89 zł (do 31.10), 99 zł (do 16.11), 120 zł (w dniu Festiwalu - 17.11.2012) 
dostępne na stronie www.onelove.pl oraz w sieci sprzedaży Biletin, eventim, ticketpro i ticketportal. 

Bilety Golden vip ticket - informacje na stronie www.onelove.pl

Cyfrowa szkoła

Będą się uczyć na laptopach
66 laptopów trafi wkrótce do lubińskiej Szkoły Podstawowej nr 8. Cała podstawówka zostanie także »

podłączona do bezprzewodowego internetu. Ósemka jest jedyną w naszym mieście i jedną z dwudziestu 
placówek w województwie dolnośląskim, które zostały zakwalifikowane do rządowego programu 
„Cyfrowa szkoła”. 

Uczniowie klas 4-6 będą 
korzystać podczas lekcji 
z laptopów 
najprawdopodobniej już na 
przełomie października 
i listopada

Na uczelnię zapisało się, podobnie jak 
w ubiegłym roku, ponad 1500 osób
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Rozpoczęli 
          kolejny rok

Uniwersytet Senioralny
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Absolwenci naszej 
szkoły w dużym stop-
niu zasilają kadry pra-

cownicze grupy kapitałowej 
KGHM Polska Miedź. Wła-
ściwa jakość kształcenia za-
wodowego w świecie szyb-
ko zmieniającym się tech-
nologicznie ma znaczenie 
zarówno dla wizerunku 
szkoły, jak i kadry pedago-
gicznej oraz uczniów, któ-
rzy oczekują optymalnego 
przygotowania do życia za-
wodowego – mówi dyrek-
tor placówki Paweł Klima-
szewski. 

Na laboratorium za-
adaptowano zwyczajną do 
tej pory salę lekcyjną. Po-
mieszczenie wyremonto-
wano, wyposażono w no-
we meble, a także w zestaw 

multimedialny, ułatwiają-
cy prezentację materiałów 
dydaktycznych w naucza-
niu przedmiotów mecha-
tronicznych. 

– Młodzieży będzie się 
uczyć w nowoczesnych 
pracowniach, co korzystnie 
wpłynie na jakość naucza-
nia. Zrealizowanie projek-

tu przyczyni się do ułatwie-
nia uczniom przyswajania 
trudnej wiedzy z przed-
miotów zawodowych, po-
może rozwijać zaintere-

sowania oraz wpłynie na 
lepsze przygotowanie za-
wodowe – przekonuje szef 
szkoły. 

To nie pierwsza pra-
cownia patronacka fi rmy 
Zanam – Legmet. – Dwa 
lata temu, dzięki wsparciu 
tej fi rmy, wyposażono pra-
cownię budowy i eksplo-
atacji maszyn oraz urzą-
dzeń górniczych – dodaje 
dyrektor. 

– Nie mamy zamia-
ru utrzymywać Zespołu 
Szkół nr 1. Mogę jednak 
obiecać współpracę, któ-
ra obejmie wiele sektorów 
naszych działań – przy-
znał prezes fi rmy Zanam 
– Legmet Jacek Kardela. 

MARCELINA FALKIEWICZ

EDUKACJA

reklama

Tu będą się kształcić technicy mechatronicy

Otworzyli 
            laboratorium mechatroniki

Nowe meble i zestawy multimedialne – na takie udogodnienia mogą teraz liczyć przyszli technicy mechatronicy z Lubina. Dy-»
rekcja Zespołu Szkół nr 1 wraz z firmą Zanam – Legmet zrobili wszystko, by uczniowie placówki kształcili się w jak najlepszych wa-
runkach. W ubiegłym tygodniu zorganizowano oficjalne otwarcie zmodernizowanej sali 217. Na uroczystości pojawili się samorzą-
dowcy, przedstawiciele firmy oraz dyrektorzy lubińskich szkół średnich. 
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Vivat 
      academia, 
vivant 
       professores!
Uroczystą galą w Muzie rok aka-
demicki rozpoczęli 28 września 
studenci Uczelni Zawodowej Za-
głębia Miedziowego. Po przemó-
wieniach rektora i pracowników 
placówki, wręczono dyplomy ab-
solwentom UZZM, którzy ukoń-
czyli kierunki zarządzania i peda-
gogiki. Wyróżnienia otrzymali 
także studenci, którzy w roku 
akademickim 2011/2012 osią-
gnęli najwyższe wyniki w nauce 
na danym kierunku. 
– Przywiązujemy dużą wagę do 
zajęć praktycznych, co podoba 
się naszym uczniom – przyznaje 
rektor UZZM Stanisław Witkow-
ski. Placówka kształci aktualnie 
ok. 1,5 tys. studentów. – I co naj-
ważniejsze, radzimy sobie w cza-
sie kryzysu demograficznego – 
dodaje. 
Po części oficjalnej, na uczestni-
ków inauguracji czekał wykład 
pt. „Wiedza i nowe technologie 
przyszłością regionu” dr Miran-
dy Ptak z Urzędu Górniczego we 
Wrocławiu. Uroczystość uświet-
niły także występu chóru Madry-
gał. 

MAF

Na laboratorium zaadap-
towano zwyczajną do tej 
pory salę lekcyjną
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ŚLUSARZ-SPAWACZ -   » 1 wolne miejsce, wykształ-
cenie zawodowe, uprawnienia spawalnicze MIG-
MAG 

PRACOWNIK DO   » MONTAŻU OKIEN - 1 wolne 
miejsce, konieczne doświadczenie w zawodzie min. 
1 rok, mile widziane prawo jazdy kat. B 

BRUKARZ -   » 6 wolnych miejsc, konieczne do-
świadczenie w zawodzie 

POMOC KUCHENNA-   » 2 wolne miejsca, mile wi-
dziane doświadczenie w gastronomii, mile widziana 
książeczka sanepidowska, orzeczenie o stopniu nie-
pełnosprawności, umowa o pracę 

SPRZĄTACZKA -   » 2 wolne miejsca, orzeczenie 
o stopniu niepełnosprawności, pracowitość, su-
mienność, zaradność, umiejętność pracy w zespole, 
umowa o pracę 

PROJEKTANT SIECI   » TELEINFORMATYCZNYCH - 
1 wolne miejsce, wykształcenie wyższe, znajomość 
zasad funkcjonowania i zarządzania sieciami telein-
formacyjnymi, znajomość prawa budowlanego, zna-
jomość programu AutoCad, umiejętność kosztory-
sowania, mile widziane uprawnienia do projektowa-
nia, prawo jazdy kat. B 

KONSULTANT -   » 10 wolnych miejsc, wykszt. min. 
średnie, mile widziane prawo jazdy kat. B, niekaral-
ność, mobilność, umowa zlecenie 

MURARZ-ZBROJARZ -   » 2 wolne miejsca, wymaga-
ne doświadczenie w zawodzie murarz i zbrojarz 

KIEROWNIK SKLEPU,   » SPRZEDAWCA - 1 wolne 
miejsce, wykształcenie zawodowe lub średnie kie-
runkowe, mile widziane doświadczenie, wymagana 
znajomość prowadzenia dokumentacji sklepowej, 
obsługa kasy fiskalnej, książeczka sanepidowska, 
mile widziane osoby z Miłoradzic lub okolic (praca 
w Miłoradzicach) 

KIEROWNIK PLACÓWKI   » GASTRONOMICZNEJ - 1 
wolne miejsce, mile widziane wykształcenie wyższe 
kierunkowe, konieczne doświadczenie na podobnym 
stanowisku 

BUFETOWA/KUCHARZ -   » 5 wolnych miejsc, wy-
magane doświadczenie w gastronomii, znajomość 
kasy fiskalnej 

KUCHARZ -   » 5 wolnych miejsc, mile widziane wy-
kształcenie kierunkowe, konieczne doświadczenie 
w zawodzie 

PRACOWNIK DOCIEPLEŃ   » - 4 wolne miejsca, ko-
nieczne doświadczenie w dociepleniach oraz badania 
wysokościowe 

NAUCZYCIEL TAŃCA   » - 1 wolne miejsce, wymaga-
ne doświadczenie w nauczaniu tańca, umiejętność 
pracy z dziećmi, umowa-zlecenie 

ŚLUSARZ-SPAWACZ -   » 1 wolne miejsce, konieczne 
doświadczenie jako ślusarz i spawacz oraz uprawnie-
nia spawacza elektryczno-gazowe 

KIEROWCA KAT.   » C+E - 1 wolne miejsce, konieczne 
doświadczenie w zawodzie, prawo jazdy kat. C+E, 
kurs do przewozu rzeczy, karta kierowcy, badania 
psychotechniczne 

SPECJALISTA DS.   » TECHNICZNYCH - 1 wolne 
miejsce, wykształcenie wyższe techniczne wydział 
mechaniczny, konstrukcja maszyn itp., mile widziane 
doświadczenie, wymagane prawo jazdy kat. B, ko-
munikatywna znajomość języka angielskiego lub nie-
mieckiego 

KIEROWCA SAMOCHODU   » CIĘŻAROWEGO DO 
3,5 TONY - 1 wolne miejsce, wymagane kilkuletnie 
doświadczenie w prowadzeniu pojazdów, prawo jaz-
dy kat. B, konieczny stopień niepełnosprawności 

MONTER SYSTEMÓW   » DOCIEPLENIOWYCH - 6 
wolnych miejsc, konieczne doświadczenie w zawo-
dzie 

PRACOWNIK PRALNI   » - 1 wolne miejsce, wykształ-
cenie średnie lub zawodowe w branży odzieżowej, 
konieczne doświadczenie w pracy w branży odzieżo-
wej, obsługa komputera, komunikatywność, umie-
jętność pracy w zespole, 1/2 etatu, 

MECHANIK SAMOCHODOWY   » - 2 wolne miejsca 
(w tym 1 miejsce dla osoby ze stopniem niepełno-
sprawności), wykształcenie kierunkowe, mile widzia-
ne doświadczenie zawodowe, prawo jazdy kat. B, 

KONSERWATOR-PRACOWNIK BUDOWLANY   » - 1 
wolne miejsce, wymagane doświadczenie zawodo-
we, wymagany stopień niepełnosprawności 

FRYZJERKA DAMSKO-MĘSKA   » - 1 wolne miejsce, 
wykształcenie kierunkowe oraz doświadczenie w za-
wodzie, 1/2 etatu lub cały etat, 

MONTAŻYSTA STOLARKI   » OKIENNEJ I DRZWIO-
WEJ - 2 wolne miejsca, konieczne minimalne do-
świadczenie w zawodzie, prawo jazdy kat. B, brak na-
łogów, 

NAUCZYCIEL PSYCHOLOG   » - 1 wolne miejsce, wy-
magane kwalifikacje do zajmowania stanowiska psy-
chologa w szkole, 5/35 etatu, 

SPRZEDAWCA PIECZYWA   » I ART. CUKIERNI-
CZYCH - 1 wolne miejsce, wymagane doświadcze-
nie w handlu w branży spożywczej, 

KIEROWCA KAT.   » C - 1 wolne miejsce, doświadcze-
nie min. 3 lata, prawo jazdy kat. C, umowa o pracę, 

SPRZEDAWCA, SERWISANT   » TELEFONÓW KO-
MÓRKOWYCH - 1 wolne miejsce, wymagana znajo-
mość branży telefonów komórkowych, 

MURARZ -   » 1 wolne miejsce, doświadczenie w za-
wodzie, umowa o pracę, 

SPAWACZ -   » 1 wolne miejsce, wymagane do-
świadczenie w zawodzie, uprawnienia spawalnicze 
MIG-MAG, oraz elektryczno-gazowe 

MALARZ-PIASKARZ -   » 2 wolne miejsca, wymagane 
min. 5 lat doświadczenia w zawodzie oraz prawo jaz-
dy kat. B, 

GRAFIK KOMPUTEROWY   » - 1 wolne miejsce, wy-
magane doświadczenie w grafice komputerowej, 
znajomość programu Corel, prawo jazdy kat. B, 

LEKTOR JĘZYKA   » ANGIELSKIEGO DO PRACY 
Z DZIEĆMI - 1 wolne miejsce, wykszt. wyższe filolo-
gia angielska z przygotowaniem pedagogicznym, 
doświadczenie w pracy z dziećmi w wieku przed-
szkolnym, umowa zlecenie, 

TECHNOLOG ROBÓT   » WYKOŃCZENIOWYCH - 1 
wolne miejsce, doświadczenie w zawodzie, umowa 
o pracę, 

ASYSTENT/KA -   » 1 wolne miejsce, wykszt. min. 
średnie, mile widziane doświadczenie w handlu, ob-
sługa MS Office, urządzeń biurowych, komunikatyw-
na znajomość j. angielskiego w mowie i piśmie, mile 
widziane prawo jazdy kat. B, umowa o pracę, 

OSOBA DO   » PRODUKCJI ARTYKUŁÓW SPO-
ŻYWCZYCH - 6 wolnych miejsc, wymagane do-
świadczenie w gastronomii, aktualna książeczka sa-
nepidowska, umowa zlecenie, 

PRACOWNIK MAGAZYNOWY   » - 1 wolne miejsce, 
wykszt. średnie budowlane, mile widziane doświad-
czenie, prawo jazdy kat. B, obsługa komputera, 
uprawnienia na wózek widłowy, umowa o pracę, 

PRACOWNIK BUDOWLANY   » DS. WYKOŃCZENIO-
WYCH - 2 wolne miejsca, doświadczenie 2 lata, 
umowa zlecenie, 

MAGAZYNIER-SPRZEDAWCA -   » 1 wolne miejsce, 
wykszt. średnie, prawo jazdy kat. B, umowa o pracę, 

PŁYTKARZ -   » 2 wolne miejsca, doświadczenie 
w zawodzie, umowa o pracę, 

WYDAWCA NARZĘDZI,   » MAGAZYNIER - 1 wolne 
miejsce, wykszt. średnie mechaniczne, doświadcze-
nie jako wydawca narzędzi i magazynier, znajomość 
narzędzi i dokumentacji, mile widziane osoby niepeł-
nosprawne bez orzeczonego prawa do emerytury, 
umowa o pracę, 

ELEKTRYK -   » 1 wolne miejsce, wykszt. min. zawo-
dowe elektryczne, 2 lata doświadczenia na stanowi-
sku elektryka mile widziane, uprawnienia SEP do 1 
kV, uprawnienia kontrolno- pomiarowe, prawo jazdy 
kat. B, umowa o pracę, 

KLASYFIKATOR WAGOWY   » - 1 wolne miejsce, wy-
kszt. średnie, min. 1 rok doświadczenia na podob-
nym stanowisku, znajomość j. angielskiego komuni-
katywna, umowa o pracę, 

OPERATOR SAMOJEZDNYCH   » MASZYN GÓRNI-
CZYCH- ŁADOWAREK ŁK -1, ŁK -2, SWT- 3 - 2 wol-
ne miejsca, wykszt. zawodowe lub średnie zawodo-
we, min. 2 lata stażu pod ziemią, uprawnienia OUG 
operatora ładowarek, umowa o pracę, 

ELEKTROMONTER POD   » ZIEMIĄ - 4 wolne miejsca, 
wykszt. min. zawodowe, min. 2 lata stażu pod zie-
mią, uprawnienia kwalifikacyjne OUG, umowa o pra-
cę, 

SZTYGAR ODDZIAŁOWY   » MECHANICZNY POD 
ZIEMIĄ - 1 wolne miejsce, wykszt. min. średnie tech-
niczno-mechaniczne, min. 3 lata stażu jako dozór 
średni w zakładach górniczych, zatwierdzenia OUG 
osoby dozoru średniego - specjalność mechaniczna, 
umowa o pracę 

SZTYGAR ODDZIAŁOWY   » ELEKTRYCZNY POD ZIE-
MIĄ - 1 wolne miejsce, wykszt. min. średnie tech-
niczne, min. 5 lata stażu jako dozór średni w zakła-
dach górniczych, zatwierdzenia OUG osoby dozoru 
średniego - specjalność elektryczna, umowa o pracę 

SZTYGAR ZMIANOWY   » MECHANICZNY POD ZIE-
MIĄ - 1 wolne miejsce, wykszt. min. średnie tech-
niczno- mechaniczne, min. 3 lata stażu jako dozór 
średni lub niższy w zakładach górniczych, zatwier-
dzenia OUG osoby dozoru średniego lub niższego- 
specjalność mechaniczna, umowa o pracę 

SZTYGAR ZMIANOWY   » ELEKTRYCZNY POD ZIE-
MIĄ - 1 wolne miejsce, wykszt. min. średnie tech-
niczne, min. 3 lata stażu jako dozór średni lub niższy 
w zakładach górniczych, zatwierdzenia OUG osoby 
dozoru średniego lub niższego - specjalność elek-
tryczna, umowa o pracę 

KIEROWCA C+E   » W TRANSPORCIE MIĘDZYNA-
RODOWYM - 1 wolne miejsce, doświadczenie w za-
wodzie, prawo jazdy kat. C+E, kurs na przewóz rze-
czy, karta kierowcy, badania psychotechniczne, 
umowa o pracę, 

INSTALATOR INSTALACJI   » SANITARNYCH - 4 wol-
ne miejsca, doświadczenie w zawodzie, uprawnienia, 
umowa o pracę, 

KIEROWCA AUTOBUSU   » - 1 wolne miejsce, do-
świadczenie w zawodzie, uprawnienia kierowcy au-
tobusu, umowa zlecenie, wynagrodzenie: 1500,00 zł 
brutto, 

KIEROWCA KAT.   » D-1 wolne miejsce, doświadcze-
nie w zawodzie, prawo jazdy kat. D, kurs do przewo-
zu osób, umowa o pracę, 

SPRZEDAWCA -   » 1 wolne miejsce, doświadczenie 
zawodowe na podobnym stanowisku, umowa o pra-
cę, 

KIEROWCA KAT.   » D - 2 wolne miejsca, wskazane 
doświadczenie w zawodzie, prawo jazdy kat. D, aktu-
alne badania, świadectwo kwalifikacyjne, 

SPRZEDAWCA-SERWISANT -   » 1 wolne miejsce, 
wykszt. średnie, znajomość branży rowerowej, 
umiejętności serwisowe, umowa o pracę, 

ELEKTRONIK-AUTOMATYK -   » 1 wolne miejsce, wy-
kszt. min. średnie techniczne, 2 lata na podobnym 
stanowisku, ogólna znajomość obsługi programów 
i obsługi sterowników PLC: S5,S7,IDEC,FANUC, 
umowa o pracę, 

PRACOWNIK OGÓLNOBUDOWLANY   » (budowa do-
mów od podstaw) - 3 wolne miejsca, min. 2 lata do-
świadczenia (umiejętność samodzielnego wykony-
wania prac), prawo jazdy kat. B, 

DORADCA BANKOWY   » - 2 wolne miejsca, wykszt. 
wyższe (preferowane kierunki: ekonomia, finanse, 
zarządzanie, bankowość oraz pokrewne), min. 2 let-
nie doświadczenie w zarządzaniu zespołem sprzeda-
żowym, bądź 3 letni staż w sprzedaży, znajomość 
metod i narzędzi weryfikacji i oceny zdolności kredy-
towej klientów, doświadczenie w przygotowaniu 
analizy i oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 
podmiotów gospodarczych, dobra znajomość pra-
wa bankowego, prawa handlowego, znajomość lo-
kalnego rynku biznesowego, praktyczna znajomość 
technik sprzedaży i negocjacji, bardzo dobra znajo-
mość pakietu MS Office (Word, Excel) oraz swobod-
ne poruszanie się w środowisku Internetu, prawo 
jazdy kat. B (czynne), 

DEKARZ -   » 2 wolne miejsca, wymagane doświad-
czenie w zawodzie, 

FRYZJER/STYLISTA -   » 1 wolne miejsce, wykształ-
cenie kierunkowe, doświadczenie min. 5 lat (plus 
praktyki), 1/2 etatu, 

OPERATOR KOPARKO-ŁADOWARKI   » - 1 wolne miej-
sce, konieczne doświadczenie w zawodzie, prawo 
jazdy kat. B, uprawnienia do obsługi koparko-łado-
warki, 

SPECJALISTA DS.   » MARKETINGU - 1 wolne miej-
sce, wykszt. wyższe w zakresie marketingu lub kie-
runków pokrewnych, mile widziane doświadczenie 
min. 1 rok na podobnym stanowisku, biegła znajo-
mość obsługi komputera oraz pakietu MS Office 
(Excel), dyspozycyjność, doskonała organizacja pra-
cy, umiejętność pracy pod presją czasu, efektyw-
ność, samodzielność w działaniu, wysoka kultura 
osobista, komunikatywność, prawo jazdy kat. B, kre-
atywność, umowa o pracę, 

SPAWACZ MIG-MAG   » - 20 wolnych miejsc pracy, 
wykształcenie zawodowe/techniczne, uprawnienia 

MIG MAG, umiejętność czytania rysunku technicz-
nego, precyzja, dobry wzrok, 

KIEROWCA C+E   » W TRANSPORCIE MIĘDZYNA-
RODOWYM - 1 wolne miejsce, konieczne doświad-
czenie w zawodzie, prawo jazdy kat. C+E, kurs do 
przewozu rzeczy, 

OPERATOR WĘZŁA   » BETONIARSKIEGO - 1 wolne 
miejsce, wykształcenie zawodowe, konieczne do-
świadczenie w zawodzie, uprawnienia do obsługi 
węzłów betoniarskich, 

BETONIARZ-ZBROJARZ -   » 1 wolne miejsce, wykszt. 
zawodowe, 2-3 lata doświadczenia w zawodzie, 
umowa o pracę, 

KASJER-SPRZEDAWCA -   » 5 wolnych miejsc, ko-
nieczne doświadczenie w handlu w branży spożyw-
czej, mile widziany stopień niepełnosprawności, 

CIEŚLA, ZBROJARZ,   » MURARZ - 5 wolnych 
miejsc, doświadczenie w zawodzie, umowa o pracę, 

PRACOWNIK PRZY   » PRODUKCJI OKIEN - 1 wolne 
miejsce, konieczne doświadczenie w zawodzie, 
umowa o pracę, 

KIEROWCA C+E   » - 1 wolne miejsce, doświadczenie 
min. 2 lata w transporcie międzynarodowym, karta 
kierowcy, badania psychotechniczne, prawo jazdy 
kat. C+E, 

OPERATOR MASZYN   » WIELOOPERACYJNYCH - 2 
wolne miejsca, wykształcenie zawodowe lub średnie, 
prawo jazdy kat. B lub T, odpowiedzialność, niekaral-
ność, dyspozycyjność, brak nałogów, 

PORZĄDKOWA -   » 2 wolne miejsca, konieczny sto-
pień niepełnosprawności, 

ZBROJARZ -   » 2 wolne miejsca, konieczne doświad-
czenie w zawodzie min. 2 lata, 

OPERATOR SAMOJEZDNYCH   » MASZYN GÓRNI-
CZYCH - WOZU KOTWIĄCEGO (SWK) - 1 wolne 
miejsce, wykształcenie min. zawodowe, staż pracy 
min. 2 lata pod ziemią, kurs i uprawnienia kwalifika-
cyjne operatora SWK w zakładach górnictwa pod-
ziemnego, prawo jazdy kat. B, 

KRAWCOWA -   » 2 wolne miejsca, wymagane do-
świadczenie w krawiectwie miarowym (krojenie, 
szycie, przeróbki), 

ELEKTROMONTER POD   » ZIEMIĄ - 1 wolne miejsce, 
wykształcenie zawodowe lub średnie, staż pracy 
min. 3 lata, świadectwo OUG elektromonter powyżej 
1 kV, 

Szczegółowe informacje na temat ofert 
pracy oraz dane kontaktowe do pracodaw-
ców dostępne są na stronie: www.puplubin.
pl oraz w urzędzie pracy.

POWIATOWY URZĄD PRACY
CENTRUM AKTYWIZACJI ZAWODOWEJ

 ul. Jana Kilińskiego 12b, 59-300 Lubin,   tel. (076) 746-14-01, fax 746-14-00, 
e-mail wrln@praca.gov.pl      Http://pup.lubin.sisco.info

Aktualne oferty pracy na dzień 28 września 2012 roku
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Oferta dostępna w elektromarkecie w LUBINIE, ul. Prof. J. Zwierzyckiego 3 Galeria INDOMO

OBNIŻAMY!
ceny na setki produktów

AKCJA TRWA 04-10.10
14”

Ultrabook
ENVY 4-1010SW
Processor Intel® Core™ i3-2367M (3M Cache) • Grafi ka Intel®
HD Graphics 4000 (maks. 1,65 GB) •Bluetooth 4.0 
• WiFi 802.11b/g/n • Waga: 1,8 kg • Do 7 h pracy na baterii 
• Windows® 7 Home Premium 64-bit

DYSK 320 GB + 32 GB SSD • 4 GB RAM

MATRYCA LED HD • HDMI x2

ULTRABOOK

Tablet multimedialny
P5110 GALAXY TAB 2

Procesor ARM Cortex A9 1 GHz • WiFi 802.11 b/g/n • Bluetooth 3.0 
• System operacyjny Android 4.0 Ice Cream Sandwich

TABLET

PAMIĘĆ 16 GB • DLNA • HDMI

EKRAN MULTI-TOUCH

10,1”1499,
7495 x20 0%

2799,
6998 x40 0%

Telewizor LED 
UE32EH4000

Wide Color Enhancer Plus • Dolby Digital Plus • Tuner DVB-T (MPEG-4)

HDMI x2 • USB

32”

Płyta do zabudowy gaz na szkle
PGCZ 6411

Ruszty żeliwne • Pokrętła z przodu na płycie • Zabezpieczenie przeciwwypływowe

GAZ NA SZKLE

Piekarnik do zabudowy
EBF 7541

Chowane pokrętła • Chłodzenie obudowy • Prowadnice teleskopowe

8 FUNKCJI • POJEMNOŚĆ 60 L • INOX

KLASA A • GRILL • TERMOOBIEG

Pralka automatyczna
WM 10A163 PL

Programy specjalne Super 30 • Wełna • Wielostopniowe zabezpieczenie 
przed zalaniem • System zraszania prania

WSAD 5,5 KG • 1000 OBR./MIN.

KLASA A+/A

799,
3995 x20 0%

619,
3095 x20 0%

899,
4495 x20 0%

1249,
6245 x20 0%
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Bardzo dziękuję za 
odznaczenie, bo jest 
to dla mnie ogrom-

ny zaszczyt i wyróżnie-
nie. Chciałbym również 
dodać, że dołożę wszel-
kich starań, aby młodzież 
z powiatu lubińskiego ni-
gdy o was nie zapomniała 
– mówi starosta lubiński 
Adam Myrda. 

W starostwie powia-
towym w Lubinie prezes 
Związku Kombatantów 
RP i byłych Więźniów Poli-
tycznych Tadeusz Czyżow-
ski w imieniu Powiatowego 
Związku Weteranów i Re-
zerwistów Wojska Polskie-
go w Zgorzelcu wręczył od-
znaki pamiątkowe Bohate-
rom Forsowania Nysy Łu-
życkiej 1945. 

Wśród uhonorowanych 
znaleźli się starosta lubiński 
Adam Myrda i radny Jan 
Czerwonka. 

Dyplom oraz podzię-
kowania za współpracę 
i wspieranie działań kom-
batantów otrzymała wice-

dyrektor Gimnazjum nr 4 
w Lubinie Maria Drozdow-
ska. 

– Współpraca z komba-
tantami to żywa lekcja hi-
storii dla uczniów. Zawsze 

będziemy dbać o to, żeby 
dzieci znały historię i ludzi, 
którzy ją tworzyli – mówi 
Maria Drozdowska. 

– Dziękuję wam, że byli-
ście tu ze mną, bo jest to bar-

dzo ważna uroczystość. Bę-
dę was pamiętał do końca 
swoich dni – dodaje Tade-
usz Czyżowski. 

MARTA SOBOTKIEWICZ

Znowu można jeździć 
ulicą Paderewskiego. Droga 
została otwarta w niedzie-
lę, 30 września. Nie ozna-
cza to jednak, że jej remont 
się skończył. 

– Został oddany do ru-
chu odcinek przebudowy-
wanej ulicy Paderewskiego 
od ronda im. Ofi ar Zbrod-
ni Lubińskiej do skrzyżo-
wania z ulicą Wrocławską 
– informuje Ewa Legienc, 
kierownik biura zarzą-
du powiatu lubińskiego. 
– W ramach tej inwestycji 
przebudowano i poszerzo-
no o dwa pasy ruchu pół-
kilometrowy odcinek jezd-
ni. Obecnie trwają ostat-
nie prace związane z upo-
rządkowaniem oznakowa-
nia zastępczego na czas za-
mknięcia drogi – dodaje. 

Robotnicy zajmą się 
jeszcze między innymi 
wybudowaniem zatok au-
tobusowych, chodników, 
przebudową oświetlenia 
i oznakowaniem pozio-
mym drogi. 

Wszystkie prace po-
winny zostać zakończone 
na początku listopada te-
go roku. 

– Do tego czasu roboty 
drogowe będą prowadzone 
pod ruchem, co może po-
wodować niewielkie utrud-

nienia dla kierowców i pie-
szych – mówi kierownik 
biura zarządu powiatu. 

MARTA CZACHÓRSKA

Starosta rozmawia 
z zarządem i związkami
 Pomaga w mediacjach

Sanepid skontrolował
 Czekają na polecenie w sprawie alkoholu

Nie mogą dogadać się sami, 
zainterweniował więc staro-
sta. Szef powiatu Adam Myr-
da spotkał się z zarządem Re-
gionalnego Centrum Zdrowia 
oraz szpitalnymi związkami 
zawodowymi, by pomóc im 
rozwiązać trwający od daw-
na spór. Tym samym – przy-
najmniej na razie – w szpitalu 
strajku nie będzie. 

– Starosta zapewnił, że je-
żeli będzie wola współpracy 
i rozmów pomiędzy strona-
mi zrobi co w jego mocy, aby 
pakiet socjalny, który obowią-
zuje do końca września został 
przedłużony o trzy miesiące, 
czyli do końca roku – relacjo-
nuje Ewa Legienc, kierownik 
biura zarządu powiatu. 

Jest jednak warunek: 
w tym czasie starosta ocze-
kuje od obu stron porozumie-
nia, które będzie gwaranto-
wało pracę i nie gorsze niż do-
tychczas wynagrodzenie pra-
cowników, przy jednocze-
snym uwzględnieniu kondy-
cji fi nansowej szpitala. 

Przedstawiciele załogi i za-
rząd szpitala zobowiązali się 
do przedstawienia propozycji 
regulaminu pracy i płacy do 3 
października (już po oddaniu 
tego numeru „Wiadomości 
Lubińskich” do druku). A to 
oznacza, że co najmniej do te-
go czasu decyzja o strajku zo-
stała odroczona. 

MARIOLA SAMOTICHA

288 sklepów z koncesją 
na alkohol skontrolowali, od 
momentu wydania naka-
zu przez Główny Inspekto-
rat Sanitarny, pracownicy lu-
bińskiego sanepidu. – To już 
wszystkie miejsca, w których 
spodziewaliśmy się wysoko-
procentowego alkoholu wy-
produkowanego w Republi-
ce Czeskiej – informuje dyrek-

tor Powiatowej Stacji Sanitar-
no-Epidemiologicznej Janina 
Szelągowska. Teraz inspekto-
rzy czekają na znak od GIS, 
kiedy, i czy w ogóle, mają po-
brać próby z zabezpieczonych 
alkoholi. 

– W Polsce działa kilka la-
boratoriów, w których prowa-
dzone są badania takich prób. 
Jednak czeski alkohol z nasze-
go powiatu, przynajmniej na 
razie, nie został do nich wy-
typowany – tłumaczy Szelą-
gowska. 

I najprawdopodobniej 
nie zostanie. Bo, jak tłuma-
czy szefowa PSSE, ewentual-
ne wycofanie groźnego alko-
holu odbywa się seriami. – Je-
śli badania wykażą, że czeski 
alkohol danego producen-
ta, rozprowadzany na tere-
nie Mazowsza zawiera meta-
nol, to wycofywana jest cała 
jego seria, rozrzucona w nie-

których przypadkach po ca-
łym kraju – tłumaczy Janina 
Szelągowska. 

Teraz 570 zaplombowa-
nych butelek wysokoprocen-
towego alkoholu z Republiki 
Czeskiej zalega w kartonach 
na zapleczach sklepów, hur-
towni i hipermarketów na te-
renie naszego powiatu. Przy-
pomnijmy, że decyzja GIS 
obowiązuje jeszcze do 15 paź-
dziernika. 

MARCELINA FALKIEWICZ
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Szef powiatu odznaczony
 Współpraca z kombatantami to żywa lekcja historii  

Paderewskiego otwarta
 Po miesiącach remontu

Tadeusz Czyżowski wręczył odznaczenie staroście lubińskiemu Adamowi Myrdzie

Robotnicy zajmą się jeszcze między innymi wybudowaniem zatok autobusowych, 
chodników, przebudową oświetlenia i oznakowaniem poziomym drogi

570 zaplombowanych butelek wysokoprocentowego alko-
holu z Republiki Czeskiej zalega w kartonach na zapleczach 
sklepów, hurtowni i hipermarketów na terenie naszego po-
wiatu

POWIAT LUBIŃSKI



www.lubin.pl 4 października 2012 15

Na terenie Ośrodka Szkolno-Wy-
chowawczego w Szklarach Górnych 
odbyły się Integracyjne Warsztaty Ce-

ramiczne Ceramiczne Impresje 2012. 
Na święto ceramiki przyjechali uczest-
nicy Warsztatów Terapii Zajęciowej 
z Legnicy, Głogowa, Lubina, ucznio-
wie z Zespołu Szkół w Przemkowie, 
grupa wolontariuszy z Gimnazjum nr 
5 w Lubinie, uczniowie ze Ścinawy, ro-
dzice uczniów, nauczyciele oraz miesz-
kańcy Szklar Górnych i okolic. 

Uczestnicy Ceramicznych Impresji 
2012 mogli nie tylko pobawić się gliną 
i wykazać się swoimi umiejętnościami 
artystycznymi, ale również posłuchać 
występu zespołu Akolada i Swojska Nu-
ta z Bukownej, wziąć udział w konkur-
sie plastycznym i zabawie pn.: „Opo-
wieści ceramiczne” oraz zobaczyć po-
kaz tańca z ogniami. 

Organizatorami warsztatów był 
ośrodek i działające przy tej placówce 

Stowarzyszenie Pro-Humanitatis. Pro-
jekt został zrealizowany dzięki wspar-
ciu Fundacji Polska Miedź oraz przy 

współpracy Ośrodka Kultury Wzgó-
rze Zamkowe w Lubinie, Gminnego 
Ośrodka Kultury w Raszówce, Warsz-
tatów Terapii Zajęciowej ARKA w Gło-
gowie oraz Grupy Rekonstrukcji Histo-
rycznej Księstwa Legnicko-Brzeskiego 
z Zamku Grodziec. 

Integracyjne Warsztaty Ceramicz-
ne przyniosły wszystkim uczestnikom 
wiele twórczej radości i stały się okazją 
do rozwijania pasji, zainteresowań i kre-
atywności, a także szeroko rozumia-
nej interpretacji. Dyrektor SOSzW im. 
Przyjaciół Dzieci w Szklarach Górnych 
oraz Zarząd Stowarzyszenia Pro-Hu-
manitatis serdecznie dziękują partne-
rom projektu za zaangażowanie w or-
ganizację warsztatów, uczestnikom za 
udział i twórczą postawę. 

MARTA SOBOTKIEWICZ

Jeżeli brat zabija brata, 
a Polak strzela do Po-
laka to jest to zbrodnia 

– mówi Adam Myrda sta-
rosta lubiński. Szef powia-
tu odwiedził liceum i gim-
nazjum w Głogowie. Ce-
lem tej wizyty było przy-
bliżenie młodym historii 
Zbrodni Lubińskiej. 

Wśród zaproszonych 
gości znaleźli się również 
uczestnicy pokojowej ma-
nifestacji zarówno z Lubi-
na, jak i z Głogowa, któ-
rzy opowiadali o własnych 
przeżyciach i o tym, co do-
kładnie wydarzyło się tam-
tego dnia. 

– Jest to bardzo ważne, 
aby młodzi ludzie znali hi-
storię Zbrodni Lubińskiej. 
Być może wasi dziadkowie 
też brali udział w tej mani-
festacji, która zakończyła 
się tragicznie, bo pamiętaj-
cie, że tam zginęli ludzie – 
dodaje starosta Adam Myr-
da. 

Młodzież z zaciekawie-
niem słuchała tego, co do 
powiedzenia mieli ludzie, 
którzy przeżyli to osobiście. 
Uczniowie zadawali mnó-
stwo pytań dotyczących 
nie tylko zbrodni, ale też 

stanu wojennego oraz po-
rozumień sierpniowych. 

Na pamiątkę starosta 
podarował uczestnikom 
spotkania monety oko-
licznościowe, które zostały 
wydane specjalnie z okazji 

30. rocznicy Zbrodni Lu-
bińskiej. 

Była to niewątpliwie dla 
wszystkich uczniów żywa 
lekcja historii. 

MARTA SOBOTKIEWICZ

Kredką, ołówkiem, 

tuszem lub farbami

Wyjrzyj przez okno, wyjdź na spa-

cer, spójrz na coś, co ci się podoba. 

Weź farby, kredki czy ołówek 

i utrwal to co widzisz, tak jak to 

wygląda, lub tak jakbyś chciał aby 

to wyglądało. Starostwo Powiato-

we w Lubinie organizuje konkurs 

pod nazwą „Mój powiat najpięk-

niejszy”. 

Wystarczy kredką, ołówkiem, tu-

szem, farbami czy wydzieranką 

przedstawić ciekawe miejsce na 

terenie naszego powiatu. Konkurs 

skierowany jest do uczniów szkół 

podstawowych. 

Prace należy składać w kancelarii 

starostwa pokój 113 w zamknię-

tych kopertach z dopiskiem „mój 

powiat najpiękniejszy” do 9 paź-

dziernika. 

Szczegółowe informacje oraz re-

gulamin konkursu dostępne są na 

stronie www.powiat-lubin.pl oraz 

u nauczycieli w szkołach. 

Konkurs honorowym patronatem 

objął starosta lubiński, a patrona-

tem artystycznym Wydawnictwo 

Finestra.

SOBO

Za szczególne zasługi
  Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów

Ostrożnie z grzybami
  Nawet doświadczony grzybiarz 

może się pomylić

Ceramiczne impresje 
  Twórcza radość w ośrodku w Szklarach Górnych

– Odznaka ta jest nagrodą 
za zasługi dla związku emery-
tów, rencistów i inwalidów ko-
ła działającego na terenie gmi-
ny Rudna – mówi Zbigniew 
Szparkowski, przewodniczą-
cy koła. 

W Centrum Kultury w Rud-
nej odbyło się uroczyste wrę-
czenie odznak za zasługi dla 
koła emerytów, rencistów i in-

walidów, działającego na tere-
nie Rudnej. 

Wśród uhonorowanych 
znaleźli się między innymi Ber-
nard Langner, dyrektor Cen-
trum Kultury w Rudnej oraz 
Jerzy Stankiewicz, przewodni-
czący rady gminy w Rudnej. 

Przewodniczący koła Zbi-
gniew Szparkowski podzięko-
wał również wójtowi Włady-

sławowi Bigusowi oraz Bernar-
dowi Langnerowi za sfi nanso-
wanie strojów ludowych dla ze-
społu ludowego Sasanka. 

Podczas uroczystości wrę-
czono kwiaty Paulinie Wasz-
kiewicz z okazji ukończenia 90. 
roku życia. 

Dyplom za owocną współ-
pracę z kołem otrzymał rów-
nież radny Bohdan Bubernak. 

Po części ofi cjalnej nastąpi-
ło podsumowanie działalności 
koła, wybory nowego zarządu 
oraz delegatów na zjazd rejono-
wy, a później wszyscy wspól-
nie przystąpili do uroczystego 
obiadu oraz wysłuchali kon-
certu nowo powstałego zespo-
łu Bogdanki. 

MARTA SOBOTKIEWICZ

– W naszych lasach rośnie 
wiele gatunków grzybów 
o różnej toksyczności. Wśród 
nich występują grzyby trują-
ce, jadalne i niejadalne. Szcze-
gólnie niebezpieczne są grzy-
by trujące, które mogą stać 
się przyczyną śmiertelnych 
zatruć pokarmowych – prze-
strzegają pracownicy Powia-
towej Stacji Sanitarno-Epide-
miologicznej w Lubinie. 

Jak tłumaczy Zofi a Mar-
cinkiewicz, która w sanepi-
dzie zajmuje się promocją 
zdrowia, zbierać należy tylko 
te grzyby, które dobrze zna-
my. Jednak jak się okazuje – 
o pomyłkę nie trudno. 

– Nawet doświadczeni 
grzybiarze potrafi ą podczas 

grzybobrania pomylić czubaj-
kę kanię ze śmiertelnie trują-
cym muchomorem sromot-
nikowym lub popularnego 
prawdziwka z tzw. szatanem 
– wylicza Marcinkiewicz. 

Zatrucia grzybami obja-
wiają się bólami głowy i brzu-
cha, nudnościami, biegunką 
oraz silnym pragnieniem. 
Później występują skurcze 
mięśni, drgawki, zaburze-
nia pracy serca i układu krą-
żenia. Wystąpienie którego-
kolwiek objawu wymaga na-
tychmiastowego zgłoszenia 
się do lekarza, zgłoszenie się 
w porę może uratować chore-
mu życie. 

MARCELINA FALKIEWICZ

POWIAT LUBIŃSKI
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Opowiadał o Zbrodni Lubińskiej
 O historii Lubina w Głogowie

W Rudnej wręczono odznak za zasługi dla koła emerytów, rencistów 
i inwalidów, działającego na tym terenie

Uczestnicy Ceramicznych Impresji  mogli 
między innymi pobawić się gliną

– Jest to bardzo ważne, aby młodzi ludzie 
znali historię Zbrodni Lubińskiej – mówi 
starosta Adam Myrda
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O sprawie mieszkań-
ców gminy Lubin, którzy 
w styczniu z dnia na dzień 
stracili pracę w Gmin-
nym Zakładzie Usług Ko-
munalnych i Mieszkanio-
wych pisaliśmy wielokrot-
nie. Cztery kobiety i jeden 
mężczyzna zgłosili się do 
nas, bo szukali pomocy na 
wszelkich możliwych fron-
tach. Nikt nie potrafi ł bo-
wiem określić, czy ich pra-
codawcą jest wcześniej-
szy GZUKiM, Piast czy 
Empol, bo te firmy póź-
niej wygrały przetargi na 
świadczenie usług porząd-
kowych w GZUKiM-ie. 

I przez te zawirowania 
Alina Kurowska, Małgo-
rzata Korzeniowska, Ewa 
Krogulecka, Maria Rzep-
ska i Roman Wróbel stra-
cili w styczniu pracę. Spra-
wiedliwości szukali w lu-

bińskim sądzie. Najpierw 
zapadł wyrok co do Aliny 
Kurowskiej. Sąd zdecydo-
wał, że jej pracodawcą jest 
Empol. Firma odwołała się 
jednak od tego orzeczenia. 
Ale kobieta dopięła swego 
i miesiąc temu szczęśliwa 
wróciła do pracy. 

Pozostała czwórka spo-
dziewała się podobnej de-
cyzji. Lubiński sąd zasko-
czył ich jednak, orzekając, 
że dla nich pracodawcą 
jest Piast. Mieszkańcy zło-
żyli odwołanie w legnic-
kim wymiarze sprawiedli-
wości. 

– Sąd okręgowy orzekł, 
że pracodawcą dla wszyst-
kich jest Empol. Ode-
tchnęliśmy z ulgą. Po ty-
lu miesiącach się udało – 
opowiada Krzysztof Łu-
kowski z działającej przy 
GZUKiM-ie Solidarno-

ści. – Cała czwórka zgłosi-
ła więc gotowość do pracy 
– dodaje. 

To jednak nie koniec 
walki. Jak tłumaczy Łu-
kowski, sąd orzekł też, że 
Empol jako pracodawca 
musi zwrócić całej piątce 
pieniądze za miesiące, kie-
dy codziennie zgłaszali się 
w pracy, ale nie mogli jej 
świadczyć. – A na przykła-
dzie pani Kurowskiej wie-
my już, że fi rma nie chce 
tych pieniędzy zapłacić 
dobrowolnie. Wykorzy-
stamy więc pomoc adwo-
katów. Bo to dobrze, że 
ta praca w końcu jest, ale 
pieniądze za wcześniejsze 
miesiące też im się należą. 
Wszyscy sporo się zadłuży-
li, by mieć za co żyć – do-
daje związkowiec. 

MARIOLA SAMOTICHA

Z GMIN LUBIN, RUDNA, ŚCINAWA

Będą jak nowe
Dwie świetlice, w Kłopotowie 
i w Czerńcu, zostaną wkrótce wyre-
montowane. Gmina wiejska Lubin 
właśnie wybrała firmy, które odświe-
żą oba budynki. 
Oba przetargi wygrała jedna firma – 
Grupa Tau + Partber z Legnicy. Zapro-
ponowała najniższe ceny za remont 
świetlic.

WON

Barakowóz za stówę
Trzy barakowozy szatnie są do wzię-
cia przez mieszkańców sołectwa Stu-
dzionki. Ich cena wywoławcza to zale-
dwie 100 zł za sztukę. 
Gmina Rudna chce odsprzedać miesz-
kańcom sołectwa Studzionki trzy ba-
rakowozy szatnie. Rok produkcji 
dwóch z nich to 2002, a trzeciego 
2004. 
Swoje oferty mieszkańcy mogą skła-
dać do 12 października do godziny 10 
w urzędzie gminy w Rudnej w pokoju 
nr 14. Kryterium oceny ofert stanowi 
jedynie cena. Ogłoszenie wyników 
przetargu nastąpi 12 października 
o godzinie 12. 
Jeżeli pojawią się oferty z dokładnie 
taką samą ceną, o zwycięzcy zadecy-
duje ustna licytacja. 
Barakowozy szatnie można oglądać 
do 11 października po wcześniejszym 
uzgodnieniu terminu z Chobieńskim 
Ośrodkiem Kultury. 

SOBO

To dla samorządów zagrożonych 
tego rodzaju kopalnią na pew-
no smutna rocznica, bo do tej 

pory nic dobrego się w tej kwestii nie 
wydarzyło – przyznaje Geringer de 
Oedenberg. 

Jak informuje parlamentarzystka, 
już pod koniec października w Lubi-
nie pojawi się kilkunastoosobowa de-
legacja zagranicznych polityków. – 
Wszyscy mamy nadzieję, że ta wizy-
ta przyniesie satysfakcjonujące skut-
ki – dodaje. 

Delegaci m.in. przelecą helikopte-
rem nad terenami gmin: Lubin, Ku-
nice, Miłkowice, Ruja, Ścinawa i Pro-
chowice. 

Na spotkaniu pojawił się tak-
że Serb Zeljko Stojkovic. W swoim 
wystąpieniu wójt jednej z serbskich 
gmin graniczących z kopalnią od-
krywkową, opowiedział o realnych 

zagrożeniach związanych z funk-
cjonowaniem tego rodzaju wydo-
bycia węgla brunatnego. 

– Zanieczyszczone powietrze, 
woda i ziemia. Państwo jesteście 
wciąż w lepszej sytuacji niż my. 
U was proces tworzenia kopalni się 
jeszcze nie rozpoczął, więc wszyst-
ko można zmienić – podkreślił Stoj-
kovic. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Spotkali się w rocznicę referendum

Chcą dialogu z rządem

Sąd zdecydował

Wygrali po dziewięciu miesiącach

Pod koniec października przedstawiciele Komisji Petycji Parlamentu Europejskiego przyjadą do Lubina w sprawie referen-»
dum, w którym mieszkańcy opowiedzieli się przeciwko kopalni odkrywkowej węgla brunatnego. W konferencji, zorganizowanej 
w trzecią rocznicę zbierania pierwszych podpisów w tej sprawie, uczestniczyła poseł do Parlamentu Europejskiego Lidia Gerin-
ger de Oedenberg, która zadeklarowała pomoc w stworzeniu dialogu pomiędzy zagrożonymi odkrywką gminami a rządem. 

Przeszli naprawdę wiele. Godzinami czekali na sądowych korytarzach, słali pisma, bywały też miesiące, że zwyczajnie brako-»
wało pieniędzy na życie. Ale w końcu się udało. Legnicki sąd okręgowy ustalił pracodawcę dla pięciorga mieszkańców Księginic, 
co oznacza, że w końcu będą mogli wrócić do pracy. 

– To dla samorządów za-
grożonych tego rodzaju 
kopalnią na pewno 
smutna rocznica, bo do 
tej pory nic dobrego się 
w tej kwestii nie wyda-
rzyło – przyznaje 
Geringer de Oedenberg

To jednak nie koniec walki. Sąd orzekł też, że Empol jako pracodawca musi zwrócić całej piątce pieniądze za 
miesiące, kiedy codziennie zgłaszali się w pracy, ale nie mogli jej świadczyć
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Lubinianin szedł aku-
rat drogą gruntową z Obo-
ry do Krzeczyna Wielkiego, 
kiedy odkrył dzikie wysypi-
sko śmieci. – Straż miejska 
prowadzi nagonkę na wła-
ścicieli psów i walających 
się psich odchodów w mie-
ście, tymczasem wyrzuca-
nie śmieci do lasu czy na 
polne drogi, to moim zda-
niem groźniejszy dla śro-
dowiska problem – zauwa-
ża nasz Czytelnik. 

Mężczyzna jest oburzo-
ny zachowaniem mieszkań-
ców. – Jak to jest możliwe, 
że w XXI wieku ludzie za-
chowują się w ten sposób? 
Czy na wysypisku w Lubi-
nie już nie ma miejsca na 
śmieci, że trzeba je wyrzu-
cać wprost na łono natu-
ry? Rozumiem, że teren ten 
już nie jest pod jurysdykcją 
miasta, ale ktoś z tym powi-
nien zrobić porządek? 

Gmina wiejska Lubin 
bezradnie rozkłada ręce. – 
Jedyne co możemy zrobić, 
to apelować do mieszkań-
ców, by zaprzestali zaśmie-
cania środowiska – tłu-
maczy Janusz Łucki z lu-
bińskiego urzędu gminy. 
– W niektórych miejscach 

zamontowaliśmy też mo-
nitoring i jeśli udaje nam 
się dotrzeć do osób zaśmie-
cających gminę, muszą się 
one liczyć z mandatami – 
dodaje. 

I wiele razy mieszkańcy 
zostali już ukarani. Dzię-
ki temu dzikich wysypisk 

jest już coraz mniej. – Ale 
ten przypadek pokazuje, 
że problem wciąż istnieje. 
Dlatego raz jeszcze zwraca-
my się do mieszkańców, by 
śmieci wyrzucali do konte-
nerów – podsumowuje Ja-
nusz Łucki.

MARIOLA SAMOTICHA

 Ścinawscy rajcy nie widzą 
potrzeby tworzenia nowych 
miejsc pracy. Taki wniosek 
nasuwa się po ich decyzji o 
wycofaniu z porządku obrad 
punktu poświęconego 
utworzeniu podstrefy 
Wałbrzyskiej Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej. 

Winą za zamieszanie bur-
mistrz obciąża radego Miro-
sława Kraśniańskiego, któ-
ry miał powiedzieć, że strefa 
nie jest Ścinawie potrzebna. 

Gmina dysponuje 23 hek-
tarami terenów, które mogą 
być zagospodarowane pod 
strefę ekonomiczną. – Jest 
to ogromna szansa na roz-
wój naszego regionu – prze-
konuje Andrzej Holdenma-
jer, burmistrz Ścinawy, któ-
ry nie może się nadziwić po-
stawie radnych. 

Już sześć lat temu podej-
mowano pierwsze próby 
utworzenia strefy ekono-
micznej, lecz ówczesny plan 
zagospodarowania prze-
strzennego zawierał zapisy 
uniemożliwiające realizację 
tej inwestycji. W 2010 roku 
został tak zmodyfi kowany, 
że utworzenie strefy stało się 
możliwe. 

– Po zmianie planu po-
nownie podjąłem próby 

utworzenia strefy. Prowa-
dziłem rozmowy między in-
nymi z wałbrzyską. Niedaw-
no spotkałem się z jej prezes, 
Lidią Jarmułowicz i pojawiła 
się ogromna szansa na utwo-
rzenie w naszej gminie pod-
strefy WSSE. W ten sposób 
udałoby się stworzyć nowe 
miejsca pracy i przyciągnąć 
inwestorów – argumentuje 
Andrzej Holdenmajer. 

Jak zapowiada burmistrz, 
będzie zwoływał nadzwy-
czajne sesje tak długo, aż 
rada podejmie stosowną 
uchwałę i umożliwi realiza-
cję tej inwestycji. 

Tymczasem innego zda-
nia jest radny Mirosław Kra-
śniański, który mówi, że 
uchwała nie została wyco-
fana z porządku obrad, a je-
dynie ponownie przesunię-
ta do prac w komisjach. Jak 
tłumaczy, pozostaje jeszcze 
wiele kwestii do wyjaśnie-
nia, między innymi fi nan-
sowych. 

– Nie jest prawdą, że nie 
widzimy potrzeby budo-
wania strefy, bądź że jej nie 
chcemy. Jest to, po prostu, 
dość złożony temat i wyma-
ga dokładnego przeanalizo-
wania – wyjaśnia. 

MARTA SOBOTKIEWICZ

Z GMIN LUBIN, RUDNA, ŚCINAWA

Montują maszty 
Gmina wiejska Lubin nie będzie już 
miała problemów z internetem. Na jej 
terenie właśnie montowane są masz-
ty infrastruktury internetu radiowe-
go, a wszystko to w ramach unijnego 
projektu „Przeciwdziałanie wyklucze-
niu cyfrowemu gminy Lubin”. 
Obecnie projekt jest w fazie realizacji. 
Na budynkach montowane są maszty, 
które umożliwią odbiór internetu dro-
gą radiową. Jak podają urzędnicy, 
100 gospodarstw domowych i 20 jed-
nostek organizacyjnych gminy wła-
śnie teraz otrzymuje zestawy kompu-
terowe i oprzyrządowanie wraz z do-
stępem do internetu. 
Podstawowym założeniem projektu 
jest zmniejszenie wykluczenia cyfro-
wego, jakie występuje na terenie gmi-
ny. Projekt ma na celu radykalne 
zmniejszenie różnic w dostępie do no-
woczesnych technik informacyjnych. 
Urzędnicy zapewniają też, że miesz-
kańcy, którzy doświadczają zjawiska 
wykluczenia cyfrowego, zarówno 
z powodu trudnej sytuacji materialnej 
ich gospodarstw domowych, jak i licz-
nych barier w dostępie do internetu, 
dzięki wsparciu ze strony gminy Lu-
bin, znacznie zwiększą swoje szanse 
na pełniejsze uczestnictwo w życiu 
społecznym i gospodarczym. 
Projekt wart jest ponad 2,5 mln zł. 85 
procent jego wartości, czyli ponad 2 
mln zł gmina otrzymała z Unii Euro-
pejskiej. Resztę samorząd dołożył 
z własnych środków. 

MS

Dwa lata temu zobowiązałem się, że przekażę 
ten milion złotych. Przekalkulowałem wy-
datki miasta i uznałem, że teraz jest najlep-

szy moment, by zrealizować tę obietnicę. Zwró-
ciłem się do radnych, a ci nie mieli nic przeciw-
ko. Tydzień temu radni podjęli uchwałę, dlatego 
teraz fi nalizujemy tę transakcję – wyjaśnia wło-
darz Lubina. 

O tym, na jaki cel konkretnie trafi  darowizna 
od miasta, zdecyduje już sama Ścinawa. – Przede 
wszystkim teraz najważniejsza jest dla nas odbu-
dowa oczyszczalni ścieków. Tym bardziej, że za-
brakło na ten cel środków, jakie otrzymaliśmy 
z MSWiA – tłumaczy burmistrz Andrzej Holde-
majer. – Reszta będzie przeznaczona m.in. na od-
budowę niecki basenowej, która się rozszczelniła 
czy dokończenie remontu zniszczonej wiaty nad 
Odrą – wylicza. 

Burmistrz nie kryje też, że jest bardzo wdzięcz-
ny miastu za okazaną pomoc. – Te pieniądze bar-
dzo się nam przydadzą – dodaje Holdenmajer. – 
Dlatego serdecznie dziękujemy Lubinowi za oka-
zaną pomoc. 

MARIOLA SAMOTICHA

O tym, na jaki cel trafi darowizna, zdecyduje Ścinawa

Chcą dialogu z rządem Lubin przekazał milion

Radni kontra burmistrzWysypisko w lesie

Wstydu Walczy o strefę i nowe etaty

Burmistrz Andrzej Holdenmajer najpierw odebrał czek, a już następnego dnia pieniądze wpłynęły na konto gminy – prezy-»
dent Lubina przekazał Ścinawie 1 mln zł na usunięcie zniszczeń powstałych podczas powodzi w 2010 roku. – Wcześniej wielu 
ścinawian budowało Lubin, a teraz my pomożemy Ścinawie – tłumaczy Robert Raczyński.  

– Ludziom przeszkadzają psie odchody, a tymczasem sami dobijają nasze środowisko! To chyba nie »
jest normalne – to komentarz jednego z lubinian do sytuacji, jaką napotkał podczas spaceru. Na dro-
dze zamiast zieleni... wyrosła przed nim hałda śmieci. 

Prezydent Robert Raczyński czek 
burmistrzowi Andrzejowi 
Holdenmajerowi wręczył w Ścinawie Fo

t. 
M

ar
io

la
 S

am
ot

ic
ha

Fo
t. 

Cz
yt

el
ni

k

nie mają!

Podczas spaceru lubinianin 
natknął się na taką hałdę śmieci
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Rozmowa z Radosławem Fabiszewskim, 
byłym już zawodnikiem MKS Zagłębia Lubin

czas dla rodziny
Teraz mam 

Ekipa Bobrka
Lubinianie kontra Azoty Puławy

 Kolejny punkt zdobyli piłkarze 
ręczni Zagłębia Lubin. W 4. 
kolejce PGNiG Superligi 
Mężczyzn miedziowi zremisowali 
w Puławach z Azotami 28:28 
(14:15).

Przed meczem to gospoda-
rze, którzy kolejny sezon zapo-
wiadają walkę o medale, byli 
faworytami. Lubinianie urwa-
li jednak Azotom punkt. A mo-
że to Azoty urwały punkt Za-
głębiu? 

– Można tak chyba powie-
dzieć. Teoretycznie z remisu 
powinniśmy się cieszyć, jednak 
z przebiegu meczu, a szczegól-
nie drugiej połowy, pozostaje 
niedosyt. Zabrakło nam trochę 
szczęścia, które zarówno w ży-
ciu, jak i w sporcie jest niezwy-

kle potrzebne. Dzisiaj, w koń-
cówce sprzyjało Azotom – mó-
wi Dariusz Bobrek.

MARIUSZ BABICZ

Jest wychowankiem MKS Zagłębia Lubin. Choć przez większość »
kariery bronił barw Miedzi Legnica, to właśnie z miedziowym klubem 

sięgnął po największe trofeum Superligi Mężczyzn. Radosław 

Fabiszewski w tym sezonie zakończył karierę zawodniczą. Jednak nie 

wyklucza, że jeszcze kiedyś zobaczymy go zdobywającego bramki.

Azoty: Sokołowski, Stęczniewski, Grzy-

bowski - Masłowski 3, Krajewski 5 

(1/1), R. Przybylski 1, Ćwikliński 3, Jan-

kowski 2, Tylutki, Grzelak, Kus, Zinczuk 

2, Szyba 6, Łyżwa 5.

Zagłębie: Malcher, Małecki - Paluch 2, 

Gowin, M. Przybylski 6, Przysiek 4 

(3/4), Bartczak 4, Gumiński 7 (3/3), 

Rosiek 2, Stankiewicz, Starzyński, Kuź-

deba 2, Szymyślik 1,Marciniak.

z Chorwatkami

14 października pod-

opieczne Bożeny 

Karkut rozegrają 

pierwsze spotkanie 

o Puchar Federacji. 

Mecz odbędzie się 

o godzinie 17 na par-

kiecie lubińskiej 

czternastki.

Pierwsze spotkanie 

trzeciej rundy EHF 

Cup ekipa z Lubina 

zagra z chorwackim 

RF Żelina. Rewanż 

odbędzie się 20 paź-

dziernika na terenie 

rywala.

MISZ

W EHF Cup

na remis

Tradycyjnie w rozmowie z byłymi za-
wodnikami Zagłębia Lubin poruszam 
kwestię początku kariery. W pana wy-
padku wszystko zaczęło się właśnie tu-
taj, w Lubinie.

Tak. Jestem wychowankiem Zagłębia. 
Tutaj zaczynałem pod wodzą trenera Zyg-
munta Woźniczki. Wszystko zaczęło się 
w piątek klasie szkoły podstawowej. Przez 
kilka lat pracowaliśmy i w wieku piętna-
stu lat miało to przekład na zdobycie mi-
strzostwa Polski młodzików. Był to sukces, 
który na pewno zmobilizował do dalszej 
pracy. Przez kolejne trzy lata w wieku ju-
niora też graliśmy w fi nałach mistrzostw 
Polski. Nie udało się zdobyć medalu, ale za 
każdym razem graliśmy o złoto. Później 
miałem epizod w zespole seniorów Zagłę-
bia Lubin. Był tutaj jednak ukształtowany 
zespół, a ja byłem juniorem, więc przesze-
dłem do Legnicy. Tam zacząłem od trze-
ciej ligi aż do Superligi. Później wróciłem 
do Zagłębia w sezonie mistrzowskim. Do-
rzuciłem swoja cegiełkę do tytułu. Było 
więc to moje apogeum sportowca.

Za panem sporo wspaniałych chwil 
związanych z piłką ręczną, jednak teraz 
postanowił pan zawiesić sportowe bu-
ty na kołku. Co dalej będzie robił Rado-
sław Fabiszewski?

Coś się kończy, ale coś zaczyna. Były 
na pewno chwile gorsze, ale również i lep-
sze. Jednak tych pierwszych zdecydowanie 
mniej w sensie kariery. Ogólnie fantastycz-
ne chwile sportowe, moment zdobycia zło-
tego medalu. Każdy mecz, czy to wygrany, 
czy przegrany, czegoś mnie uczył. Zarów-
no w Legnicy, jak i w Lubinie. Teraz po-
święcam się mojej pracy zawodowej, któ-
rą zacząłem dziesięć lat temu. Nie nudzę 
się więc. Nadrabiam zaległości związane 
z czasem poświęconym dla rodziny.

Teraz obserwuje pan mecze swojego ze-
społu z trybun. Chciałoby się jeszcze 
wesprzeć kolegów?

Przyznam szczerze, że z chwilą wej-
ścia na salę zrobiło mi się sentymental-
nie. Usiadłem na trybunach, a w mo-
mencie prezentacji zespołu serce zabiło 
mi szybciej, dlatego że jeszcze parę mie-
sięcy temu brałem w tym udział. Od te-
go nie da rady się odciąć. To jest w ser-
cu i w głowie. Podejrzewam, że do koń-
ca życia właśnie tak będę odczuwał każ-
de spotkanie Zagłębia Lubin.

Jest szansa, że w przyszłości zobaczy-
my jeszcze rozgrywającego z nume-
rem 9, który zdobywa bramki dla Lu-
bina?

Zakończyłem ofi cjalną karierę. Jeże-
li jednak pojawię się na parkiecie, a nie 
jest powiedziane, że nie, to być może, że-
by spotkać się z kolegami w ekipie oldbo-
jów, dla poprawy formy fi zycznej.

MARIUSZ BABICZ
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Teraz powrócił w łaski 
Legii Warszawa i obecnie 
prowadzi jeden z groźniej-
szych zespołów rozgrywek. 
Jego podopieczni „zabiega-
li” miedziowych kondycyj-
nie. Może właśnie teraz pił-
karze Zagłębia zrozumieli, 
co znaczy grać na sto pro-
cent możliwości.

Jan Urban: – Przed me-
czem wiedzieliśmy, że Za-
głębie będzie szukało swo-
ich szans w kontratakach, 
ale nie sądziliśmy, że będą 
im one wychodziły aż tak 
dobrze. Byliśmy na nie przy-
gotowani, ale skuteczność 
gospodarzy okazała się za-
bójcza. Oprócz dwóch bra-
mek, lubinianie stworzyli 
sobie mnóstwo innych nie-
złych sytuacji. Mogliśmy 
wygrać, mogliśmy przegrać 

– remis jest więc sprawiedli-
wy. Przyjechaliśmy po trzy 
punkty, więc zadowoleni do 
końca być nie możemy. Było 
trochę młodzieży, która gra-
ła u nas w drugiej połowie. 
Dominik Furman czy Ku-
charczyk. Oni często się wy-
mieniają. Myślę, że rozwijają 
się dobrze. Rozgrywali dobre 
spotkanie, są to chłopcy, na 
których bardzo liczymy, bo 
to nasza przyszłość.

Pavel Hapal: – Mogliśmy 
wygrać ten mecz. Jestem jed-
nak zadowolony z podejścia 
zawodników do tego spo-
tkania, ponieważ toczyli 
nieustanną walkę o zwycię-
stwo. Mieliśmy dobrą sytu-
ację, aby podwyższyć na trzy 
do jednego, ale to się nie uda-
ło. Jeśli będziemy tak walczy-
li w każdym meczu, to wy-

niki będą pozytywne. Przed 
spotkaniem zakładaliśmy, 
że zagramy z kontrataku, 
bo Legia ma z przodu świet-
nych zawodników. Taktyka 
się sprawdziła, ale w kolej-
nych meczach zagramy od-
ważniej z przodu. Dobre za-
wody zagrał Michal Papa-
dopulos. Był z nim problem, 
bo miał operację, ale doszedł 
do siebie, co było widać na 
murawie. Co do Adama, to 
sam chciał grać. Była oba-
wa, że kontuzja odnowi mu 
się przez spotkaniem z Ru-
chem Chorzów, ale najważ-
niejsze było to, że sam pod-
jął decyzję, że chce wystąpić. 
W naszej grze na pewno mu-
simy poprawić trzymanie się 
przy piłce czy stwarzanie sy-
tuacji.

MARIUSZ BABICZ

Wszystkich chętnych RCS zaprasza na wpi-
sywanie się na listę w kasie basenu Centrum 7 
bądź Ustronie IV osobiście bądź telefonicznie 
pod numerem telefonu: 76 746 56 10. 

Liczba miejsc na zajęcia jest ograniczona. 
Opłata za cały miesiąc wynosi 100 zł. Cena 
jednorazowego wejścia na zajęcia to 30 zł. 

Aquaaerobik to bezpieczna dla kręgosłupa 
i przyjemna dla ćwiczących forma aktywno-

ści fi zycznej. Łączy elementy aerobiku na ba-
senie ze świetną zabawą. 

RCS będzie prowadził również naukę pły-
wania dla dzieci i młodzieży. Chętne osoby 
proszone są o kontakt telefoniczny.

Wtorek basen Ustronie IV godz. 18.
Czwartek Centrum 7 godz. 18.

MARIUSZ BABICZ

SPORT

36.minuta spotkania była chyba 
najszczęśliwszym momentem 
dla Zagłębia w dotychczaso-

wych spotkaniach sezonu 2012/2013. Mi-
chal Papadopulos, pokonując Dusana Ku-
ciaka, przełamał złą passę Zagłębia Lu-
bin. Dodatkową motywacją był oczywi-
ście powrót Adama Banasia, który pomi-
mo iż nie wrócił do pełni sił, postanowił 
wesprzeć zespół. 

– Bardzo chciałem w tym meczu za-
grać i mam nadzieję, że wyszło to nieźle 
– skomentował swój powrót kapitan Za-
głębia. 

Rzeczywiście podopieczni Pavla Ha-
pala grali z Legią jak równy z równym. 
Jednak Warszawa to rywal nietuzinkowy 
i udowodnił to osiem minut później, zdo-
bywając bramkę wyrównującą autorstwa 
Marka Saganowskiego.

W drugiej połowie gra się nie zmieniła, 
ale zawodnicy coraz częściej leżeli na mu-
rawie ze… zmęczenia. Jest to jednak do-
bry prognostyk, bo rzadko kiedy kibice 
mają okazję obserwować walkę do same-
go końca w wykonaniu Zagłębia. 

– Powinniśmy grać na zero z tyłu, na 
razie nam to nie wychodzi i to jest powód, 
przez który tracimy tyle bramek – powie-
dział Szymon Pawłowski. 

Znając powód swojej złej gry, miedzio-
wi starali się zmienić negatywny wizeru-
nek poprzez kontry i zaciętość. To po-
skutkowało i dało gospodarzom drugie-
go gola, którego zdobył Robert Jeż. Za-
głębie traciło siły, ale ta przypadłość do-
padła również ekipę Jana Urbana. Pomi-
mo tego, Legia zdołała wyrównać w 76. 
minucie meczu. Gola po raz drugi zdobył 
Marek Saganowski. Gdyby sędzia główny 
spotkania, Daniel Stefański dał się oszu-
kać Michałowi Kucharczykowi i za wy-
muszenie faulu podyktowałby wapno, 
to pewnie wynik meczu byłby korzyst-
ny dla przyjezdnych, ale arbiter wykazał 
się profesjonalizmem i pokazał symulan-
towi żółtą kartę. Oba zespoły podzieliły 
się punktami, a wynik bardziej cieszy Za-
głębie, które znajdując się w ogonie tabeli 
zremisowało z wiceliderem rozgrywek.

MARIUSZ BABICZ

Miedziowi starali się zmienić negatywny wizerunek

Trenerzy podsumowują spotkanie Zajęcia na lubińskich basenach

Choć remis z Legią Warszawa 2:2 powinien cieszyć podopiecznych Pavla Hapala, to po spotkaniu pozostał spory niedosyt. Miedziowi mogli mecz »
wygrać. Jednak pod koniec drugiej połowy nie starczyło już sił, aby utrzeć Legii nosa. – Zagraliśmy może lepiej jako drużyna, ale i tak nie 
ustrzegliśmy się błędów i dwa razy prowadząc, daliśmy Legii strzelić bramki – skomentował Szymon Pawłowski z KGHM Zagłębia Lubin.

Jan Urban będąc szkoleniowcem Zagłębia często stawiał na młodych »
graczy. Jak sam mówił, na początku w klubie uważano, że był dobrym 
szkoleniowcem, później stał się złym trenerem i podziękowano mu za 
współpracę. 

Regionalne Centrum Sportowe wznawia cieszące się dużą »
popularnością zajęcia aquaaerobiku, które odbywają na basenie Centrum 
7 oraz na pływalni Ustronie IV. 

Nie było 
        zemsty Urbana Aquaaerobik

                    dla wszystkich

A jednak potrafią grać

Podopieczni Pavla Hapala grali 
z Legią jak równy z równym

RCS zaprasza wszystkich na zajęcia na basenie
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KINO HELIOS Lubin  ul. Gen. Władysława Sikorskiego 20,  59-300 Lubin
REZERWACJA TEL.: 76 724 97 97 REZERWACJA ON-LINE: www.helios.pl

UPROWADZONA 2

ZEMSTA FARAONAZEMSTA FARAONA

Maraton Kapitana Bomby vol.2

W TYM PREMIEROWO FILM:

Zapraszamy na kolejna dawke przygód dzielnego wojaka Kapitana Bomby

Start:

5 PAZDZIERNIKA
godz. 23:00
www.helios.pl

ROZRYWKA

Do serca przytul psa i kota

Już ponad miesiąc dwuletnia kotka czeka na 
kogoś, kto zechce ją przygarnąć. Razem z nią 
bez domu pozostają wciąż trzy psy.
Pod koniec sierpnia kotka miał wypadek w okoli-
cach Reala. Jej stan przez pewien czas był ciężki 
i rokowania nie były pomyślne, ale doszła do zdro-
wia. 
To bardzo sympatyczny zwierzak. Weterynarz 
wierzy, że uda się dla kotki znaleźć nowy dom.
Oprócz niej w lecznicy Animvet na nowych 
właścicieli czekają też trzy kundelki – sym-
patyczna dwuletnia suczka, która błąkała 
się po lubińskim rynku oraz dwa 
psiaki mieszańce, które mają 
około 1,5 roku.
Jeśli ktoś chciałby się 
zaopiekować któ-
rymś ze zwierza-
ków, powinien za-
dzwonić do lubiń-
skiej lecznicy wete-
rynaryjnej Animvet, 
pod numer: 
76 842-17-88.

WOJCIECH NIEDZIELSKI

Niechciane

reklama

reklama




